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„Zanurzać zanurzać się  
w ogrody rudej jesieni  
i liście zrywać kolejno  

jakby godziny istnienia”
(E. Stachura)
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uRZąD gMInY PODSuMOWuje kADencję

Mijają cztery lata kadencji, 
jak Pan ocenia ten czas 
pracy w urzędzie na stano-
wisku Wójta?

T.Branny: Ogromną nie-
spodzianką i wielkim zaszczy-
tem było dla mnie to, że udało 
się wygrać wybory, od razu 
zostałem „wrzucony na głęboką 
wodę”. Oprócz tego, że byłem 
jedną kadencję radnym, nie 
miałem doświadczenia z samo-
rządnością. Ale sytuację tę 
potraktowałem jako ogromne 
wyzwanie, powoli zaczynałem 
zgłębiać tajniki tej niezmier-
nie trudnej, ale jednocześnie 
bardzo satysfakcjonującej 
pracy. Myślę, że moim atutem 
była młodość, kreatywność, 
zdolność szybkiego uczenia się 
i dostrzegania wad. Popełnia-
łem błędy, ale szybko  starałem 
się wyciągać z nich pozytywne 
wnioski, staram się jak najlepiej 
pełnić powierzoną mi funkcję 
i spełniać oczekiwania miesz-
kańców, którzy obdarzyli mnie 
swoim zaufaniem.

Jakie cele postawił przed 
sobą młody Wójt?

T.Branny: Najważniejszymi 
celami jakie sobie postawi-
łem była poprawa i moderni-
zacja infrastruktury drogowej. 
W ciągu całej kadencji udało 
się nam wybudować i wyre-
montować ponad 12 km dróg, 
nie tylko ze środków własnych, 

ale także ze środków zewnętrz-
nych.

K o l e j n ą  w a ż n ą  s t r e f ą 
naszych działań stało s ię 
zorganizowanie czasu dla 
młodzieży z terenu naszej 
gminy, poprzez zaszczepienie 
od najmłodszych lat nawyku 
aktywnego spędzania wolnego 
czasu, jako alternatywy wobec 
zagrożeń społecznych (chuli-
gaństwa, alkoholizmu, narko-
manii, lekomanii). Udało nam 
się pozyskać środki zewnętrzne 
n a  w y b u d o w a n i e  b o i s k a 
ze sztuczną nawierzchnią 
z którego można korzystać bez-
płatnie, aż do godzin nocnych. 
Myślę, że było to bardzo dobre 
rozwiązanie, ponieważ nudząca 
się młodzież dewastowała 
centrum Dębowca, od pewnego 
czasu sytuacja ta znacznie się 
poprawiła. Ta inwestycja dała 
mi do zrozumienia, że powinno 
powstać więcej takich miejsc 
na terenie gminy, dlatego zło-
żyliśmy wnioski na kolejne 
boiska, planujemy również 
budowę kortu do tenisa.

Następnym równie ważnym 
celem, jaki przed sobą posta-
wiliśmy, była zmiana wizerunku 
urzędu, stworzenia instytu-
cji przyjaznej dla petentów. 
Udało nam się to zrealizować 
w 100%, ponieważ drzwi do 
mojego gabinetu, czy też do 
innych pracowników urzędu, są 
zawsze dla wszystkich otwarte. 
Dążymy do tego, aby personel 
był  pozytywnie odbierany 
przez petentów, postawiliśmy 

nie tylko na profesjonalizm 
naszej kadry, ale również na 
cierpliwość, wyrozumiałość 
oraz wysoki poziom kultury 
osobistej. Sprawy staramy się 
załatwiać najszybciej jak to 
możliwe, jeśli taka możliwość 
istnieje jeśli nie, to dotrzymu-
jemy ustawowych terminów.

Praca Wój ta  wymaga  
ogromu zaangażowania  
i  dyspozycyjności? Jak 
udaje się Panu połączyć 
pracę zawodową z życiem 
prywatnym?

T.Branny: Bycie Wójtem 
pochłania dużą ilość czasu, 
szczególnie czasu spędzonego 
wspólnie z rodziną.  Brakuje mi 
czasu na własne hobby, zain-
teresowania czy pasje. Praca 
społeczna wymaga całkowi-
tego zaangażowania, ale jed-
nocześnie dostarcza ogromnej 
satysfakcji np. jadąc drogą, 
którą udało się wybudować 
z p ieniędzy mieszkańców 
gminy.

Myślę, że ta kadencja wiele 
mnie nauczyła, na dzień dzi-
siejszy jestem całkiem innym 
człowiekiem niż byłem 4 lata 
temu. Dużo rzeczy przychodzi 
mi szybciej, łatwiej, na niektóre 
sprawy spoglądam całkiem 
inaczej, wiele spraw wydaje się 
dziś o wiele prostszych.

Jak się Panu układała 
współpraca z Radą Gminy ?

T.Branny: Muszę powie-
dzieć, że każda gmina mogłaby 
m i  p o z a z d r o ś c i ć  t a k i c h 
radnych, którzy nie wchodzili 
z polityką do gminy, tylko dążyli 
do tego, aby gmina posuwała 
się naprzód, rozwijała się. 
Tylko zgodna, stabilna rada jest 
szansą na rozwój.

Jeżeli wchodzi polityka bądź 
kłótnie do Rady Gminy, to 
gmina zaczyna się cofać. Naj-
większym problemem jest nie-
zgodność w radzie. Wszystkim 
radnym pragnę podziękować: 
za mądrość, sprawiedliwość 
i przezorność, za to, że byli 

tacy przychylni, oddani i zaan-
gażowani w nasze wspólne 
sprawy.

Jakie jest Pana najwięk-
sze marzenie?

T.Branny: Moim marzeniem 
byłoby mieć większy budżet 
tak, aby nie borykać się z dyle-
matami, która inwestycja jest 
ważniejsza, aby  inwesto-
wać w rozwój infrastruktury 
drogowej, kultury, sportu, aby 
powstawały nowe obiekty, 
budynki, parkingi itd.

C h c i a ł b y m  k o n t y n u -
ować założenia, które sobie 
postawiłem 4 lata temu tj. 
rozbudowa in f ras t ruk tu ry 
drogowej, ochrony środowiska 
i wiele innych. Udało nam się 
pozyskać środki na budowę 
kolejnej kanalizacji, prace mają 
ruszyć po nowym roku. Zależy 
mi bardzo, aby mieszkańcy 
skorzystali jak najwięcej na 
działaniach Urzędu Gminy, aby 
mogli powiedzieć: „zrobiliśmy 
dobry wybór głosując na tego 
kandydata”.

Czy w trakcie mijającej 
kadenc j i  wprowadzono 
jakieś zmiany organiza -
cyjne, które przyczyniły się 
do poprawy pracy samego 
urzędu?

A.Kulesza: Jeżeli chodzi 
o  z m i a n y  o rg a n i z a c y j n e 
naszego urzędu to pierwszą 
zmianą było wprowadzenie 
biura podawczego w naszym 
urzędzie. Biuro skupiło na 
sobie ciężar przyjmowania 
wszystkich dokumentów, które 
wpływają do naszego urzędu. 
Oczywiście, jeżeli petent ma 
ochotę pójść do jak iegoś 
referatu bądź urzędnika, to 
idzie i sprawę załatwia. Zde-
cydowanie zależy nam, aby 
dokumen ty  wp ł ywa ł y  do 
urzędu przez biuro podawcze 
ze względów proceduralnych.

Drugą ważną sprawą była 
likwidacja dnia wewnętrznego, 
nie ma już takiego dnia niedo-
stępnego dla mieszkańców.

wywiad

Włodarze naszej Gminy: (od lewej) I. .Krywulko-Grad 

Skarbnik, T Branny Wójt, A Kulesza z-ca Wójta
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DROgA TARnAWA 
W ISkRZYcZYnIe jAk 
nOWA

„Przebudowa drogi gminnej 

Tarnawa w Iskrzyczynie”, to 

kolejny projekt współfinanso-

wany przez Unię Europejską 

z Europejskiego Funduszu 

R o z w o j u  R e g i o n a l n e g o 

w  ramach  Reg iona lnego 

Programu Operacyjnego Woje-

wództwa Śląskiego na lata 

2007-2013. Projekt realizowany 

w ramach Programu Rozwoju 

Subregionu Południowego.

Podstawowym celem jest 

przebudowa i dostosowanie 

do obowiązujących wymogów 

i  oczekiwań społeczności 

lokalnej drogi gminnej Tarnawa, 

dzięki czemu zwiększy się 

m o b i l n o ś ć  m i e s z k a ń c ó w 

i  pozostałych podróżnych 

oraz poprawie ulegnie bezpie-

czeństwo ruchu drogowego 

w gminie Dębowiec. Zwiększy 

się atrakcyjność terenów poło-

żonych w pobliżu modernizo-

wanej trasy, a w konsekwen-

cji przyczyni się to do rozwoju 

różnych form rekreacji i turystyki 

oraz małych i średnich przed-

siębiorstw całego regionu.

Modernizacja drogi polegać 

będzie na podwyższeniu jej 

parametrów technicznych 

i eksploatacyjnych, poprzez: 

wzmocnienie istniejącej kon-

strukcj i  podbudowy drogi, 

zwiększenie je j  nośności , 

odtworzenie  rowów przy -

drożnych, częściową przebu-

dowę przepustów, moderni-

zację zjazdów do posesji oraz 

przebudowę utwardzonych 

poboczy. Łączna długość drogi 

wynosi 1,265 km, a  koszt prze-

budowy wyniósł 592 337, 27 zł 

z czego 475 942,99 zł dofinan-

sowania.

Błażej Żebrok

Wydłużyliśmy czas pracy 
urzędu w czwartek do 16.30.
Staraliśmy się dopasować te 
godziny do rozkładu jazdy 
ostatniego autobusu, który 
dojeżdża z Cieszyna, tak aby 
ludzie zatrudnieni w Cieszynie 
m o g l i  s p o k o j n i e  p r z y j ś ć 
i sprawę załatwić.

Ko le j ną  równ ie  ważną 
sprawą, która ułatwiła funk-
c j o n o w a n i e  u r z ę d u  b y ł 
podział zakresu obowiązków 
i zakresu pracy poszczegól-
nych referatów, tak aby dany 
referat zajmował s ię kon-
kretnymi sprawami. Jeden 
pracownik zajmuje się jedną 
sprawą. Wprowadzenie takiego 
podziału przyczyniło się do 
pewnego poczucia porządku, 
nie tylko przez petentów, ale 
i przez samych pracowników.

Istotną zmianą było wyod-
rębnienie dwóch samodzielnych 
stanowisk związanych z inwe-
stycjami. Stanowiska  związa-
nego z inwestycjami drogowymi 
oraz wszelkiego typu uzgod-
nieniami jeśli chodzi o sieci 
kanalizacyjne i sieci drogowe 
oraz osobę, która zajmuje 
się pozyskiwaniem środków 
zewnętrznych. Poprawiło to 
komunikację między Wójtem, 
a tymi osobami, dyspozycje czy 
zadania do wykonania przeka-
zywane są bezpośrednio. Po 
efektach widać, że był to na 
pewno strzał w dziesiątkę.

Pani Skarbnik od dwóch 
lat  p iastuje  Pani  jedno 
z najbardziej odpowiedzial-
nych stanowisk w naszym 
urzędzie. Jak Pani ocenia 
postępy naszej Gminy?

I.Krywulko-Grad:  Przy-
chodząc w marcu 2008r. na 
stanowisko Skarbnika Gminy 
Dębowiec zastałam z jednej 
s t r o n y  m ł o d e g o  W ó j t a 
chcącego bardzo dużo zrobić 
dla gminy, mającego wizję 
rozwoju inwestycyjnego gminy, 
natomiast z drugiej strony bez 
doświadczenia w pracy samo-
rządowca(w gminie był zupełny 
brak realizacji zadań inwesty-
cyjnych).

Pamiętam jak marzeniem 
Wójta było wykonanie chociaż 

termomodernizacji budynku 
Ośrodka Zdrowia w Dębowcu 
(śmiech), a przecież udało 
się zrobić do końca kadencji 
o wiele więcej.

Po dokonaniu przez Wójta 
kilku trafnych zmian kadrowych 
w Urzędzie Gminy i zatrudnie-
niu naprawdę zaangażowanych 
w swoją pracę pracowników, 
udało się wspólnymi silami nie 
tylko zaplanować ale i dopro-
wadzić do zakończenia kilka 
bardzo ważnych i dużych inwe-
stycji na terenie gminy.

Dla mnie jako Skarbnika 
G m i n y  m a ł e  w y d a t k i 
majątkowe bo wynoszące tylko 
1.031.062,99 zł na koniec 2008 
r. były sytuacją bardzo dobrą, 
gdyż wpłynęły na wypraco-
wanie nadwyżki budżetowej 
w kwocie 1.332.194,74 zł, którą 
następnie mogliśmy zaangażo-
wać w latach 2009 i 2010.

Dużo inwestycji, inten-
sywnej pracy, czyli można 
p o w i e d z i e ć ,  ż e  G m i n a 
rozwija się gospodarczo...

I .Krywulko-Grad:  Tak, 
uważam, że lata 2009 i 2010 
to swoisty bum inwestycyjny 
na terenie Gminy Dębowiec. 
Przy budżecie oscylującym 
w granicach 13.000.000,00 zł 
w  2 0 0 9  r.  d o k o n a l i ś m y 
w y d a t k ó w  m a j ą t k o w y c h 
na kwotę 3.467.552,21 zł. 
Jak widać nastąpił  wzrost 
w y d a t k ó w  m a j ą t k o w y c h 
o ponad 160% w stosunku do 
2008 r.

U w a ż a m ,  ż e  k a d e n c j a 
władz 2006-2010 była bardzo 
dobra dla Gminy Dębowiec, 
gdyż zaowocowała bardzo 
pozytywną zmianą wizerunku 
gminy oraz jej intensywnym 
rozwojem.

Dziękuję za rozmowę.

Z Wójtem Gminy Dębowiec 
Tomaszem Brannym, Z-cą 
Wójta Arturem Kuleszą oraz 
Skarbnikiem Gminy Iwoną Kry-
wulko-Grad rozmawiała Karina 
Bogusz.

Regionalny Program Operacyjny Województwa Śląskiego – 
realna odpowiedź na realne problemy.
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Projekty inwestycyjne:
  ▪ „ B u d o w a  s i e c i 

kanal izac j i  san i tarne j 
w Dębowcu” – Program 
R o z w o j u  O b s z a r ó w 
Wiejskich – wartość projektu 
7 014 875 zł, wartość otrzy-
manego dof inansowania 
3 776 920 zł

„Budowa boiska wielo- ▪
funkcyjnego ze sztuczną 
nawierzchnią w Dębowcu”  
–  P r o g r a m  R o z w o j u 
O b s z a ró w  W i e j s k i c h  – 
wartość projektu 623 248 zł, 
wartość  otrzymanego dofi-
nansowania 383 928,00 zł

  ▪ „Przebudowa drogi 
g m i n n e j  S i m o r a d z  - 

Ochaby”  –  Reg iona lny 
Program Operacyjny Woje-
wództwa Śląskiego - wartość 
pro jektu 889 177,96 z ł , 
wartość otrzymanego  dofi-
nansowania 539 997,77 zł

„Przebudowa  d rogi  ▪
gminnej Tarnawa w Iskrzy-
c z y n i e ”  –  R e g i o n a l n y 
Program Operacyjny Woje-

PROjekTY gMInY DęBOWIec DOfInAnSOWAne Ze 
śRODkÓW ZeWnęTRZnYch

InWeSTYcje W nASZej gMInIe

wództwa Śląskiego - wartość 
pro jektu 592 337,27 z ł , 
wartość otrzymanego  dofi-
nansowania 475 942,99 zł

  ▪ „Poprawa infrastruk-
tury kultury w gminach 
Hażlach oraz Dębowiec” 
–  R e g i o n a l n y  P ro g r a m 
Operacyjny Województwa 
Śląskiego - wartość projektu 

lp. Nazwa inwestycji Wartość brutto  Środki 
finansowe 

 Wysokość dofi-
nansowania 

 2007    

1. Wielofunkcyjna świetlica wiejska Łączka- Gminne Centrum 
Agroturystyki wraz z wyposażeniem 583 386,34 zł  ZPORR 336 602,77 zł 

2. Wymiana drzwi i okien oraz inst. c.o. i gazu w PP w Iskrzy-
czynie 78 433,07 zł  własne  

3. Docieplenie dachu-Gimnazjum w Dębowcu 49 000,00 zł  własne  
2008    

4. Wykonanie drogi dojazdowej do stołówki przy Gimnazjum 
w Dębowcu 39 030,35 zł  własne  

5.

Wykonanie drogi dojścia do mogiły w formie chodnika 
z kostki brukowej z krawężnikami i przepustem nad drogą 
oraz ogrodzenie wraz z bramką na mogile zbiorowej 
więźniów KL Auschwitz- ofiar marszu śmierci w styczniu 
1945r. w Dębowcu

22 940,00 zł    20 000,00 zł 

6. Remont drogi „Na piaski” w Łączce 167 423,07 zł  własne  
7. Remont wieży w budynku strażnicy OSP w Kostkowicach 44 000,00 zł  własne  
8. Wykonanie zjazdu i drogi dojazdowej przy SP Dębowiec 25 748,10 zł  własne  

2009    
9. Budowa kanalizacji sanitarnej w Iskrzyczynie etap 2 714 669,86 zł  własne  
10. Remont drogi gminnej  ul. Żniwna i Rajska w Dębowcu 548 839,84 zł  własne   

11. Wykonanie zjazdu i drogi dojazdowej do parkingu wraz z  
chodnikiem przy SP w Dębowcu    

12. Wykonanie nawierzchni parkingu koło szkoły podstawowej 
w Dębowcu   własne  

13. Termomodernizacja budynku Ośrodka Zdrowia w Dębowcu 466 091,75 zł  WFOŚ 462 086,75 zł 
14. Budowa placu zabaw w Dębowcu 25 000,00 zł   

2010    
15. Budowa oświetlenia na boisku w Dębowcu 60 000,00 zł  własne  
16. Budowa oświetlenia w centrum Dębowca 33 000,00 zł  własne  

17. Budowa chodnika dla pieszych wraz z remontem kanalizacji 
deszczowej 392 310,67 zł  własne  

18. Budowa chodnika wraz z oświetleniem w Simoradzu 87 086,02 zł  własne  
19. Remont odcinka drogi gminnej „Mirów” w Iskrzyczynie 30 500,00 zł  własne  

Coroczne zadania Gminy    
20. Zimowe utrzymanie dróg 337 530,40 zł  własne  
21. Roboty w zakresie czyszczenia rowów 200 000,00 zł  własne  
22. Remonty cząstkowe dróg 173 436,00 zł  własne  
23. Remonty przepustów i mostów 120 000,00 zł  własne  

razem 4 484 203,67 zł 

Krzysztof Wawak
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Skargi i wnioski przyj-
mowane są w dniach 
roboczych w godzinach:

Poniedziałek
Wtorek
Środa
Czwartek
Piątek

7:30 - 15.30
7:30 - 15.30
7:30 - 15.30
7:30 - 16.30
7:30 - 14.30

Skarg i  i  wn iosk i  przy j -
mowane  są  p rzez  Wó j ta 
Gminy, a w razie nieobecno-
ści przez Sekretarza Gminy. 
W przypadku nieobecności 
- w sekretariacie Urzędu 
Gminy.

Urząd Gminy Dębowiec,
ul. Katowicka 6, 43-426 Dębowiec, 
tel. 33 853 38 81 lub 33 856 22 85
Tel/fax. 33 856 22 83
debowiec@debowiec.cieszyn.pl
www: debowiec.cieszyn.pl

Gminny Ośrodek Kultury Sportu 
i Turystyki w Dębowcu
Łączka 71
43-426 Dębowiec,
33 858 83 51, 512 298 558 
www.ck.debowiec.com.pl
gok@debowiec.cieszyn.pl

Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Dębowcu 
ul. Katowicka 3, 43- 426 Dębowiec
Tel. 33 856 22 42 
gops@debowiec.cieszyn.pl

Gminna Biblioteka Publiczna 
w Dębowcu  
ul. Szkolna 3, 43-426 Dębowiec, 
tel. 33 856 23 45
gbpdebowiec@op.pl

Urząd Pocztowy w Dębowcu,
ul. Katowicka 6, 
tel. 33 856 22 02

Komisariat Policji w Strumieniu
ul. Ks. Londzina 47, 43-246 
Strumień,
tel. 33 857 01 45, 857 11 99

Powiatowa Straż Pożarna  
w Cieszynie
Ul. Chemików 16, 43-400 Cieszyn,
Tel.: 33 852 11 06, 998  
Fax: 33  852 11 06,
kppspcieszyn@o2.pl

Ochotnicza Straż Pożarna 
Dębowiec
ul. Szkolna 71, 
43 - 426 Dębowiec, 
tel.: 33 858 83 92

Niepubliczny Zakład Opieki 
Zdrowotnej Dębowiec
Grupowa Praktyka Lekarzy 
Domowych S.C.
ul. Katowicka 3, 43-426 Dębowiec
tel. 33 856 22 15

gODZInY PRAcY 
uRZęDu gMInY

1 339 268 zł, wartość otrzy-
manego   do f inansowa -
nia dla Gminy Dębowiec 
440 000,00 zł

„Stworzenie publicz- ▪
nych punktów dostępu do 
Internetu na terenie Gminy 
Dębowiec” – Regionalny 
Program Operacyjny Woje-
wództwa Śląskiego - wartość 
projektu 144 000,00, wartość 
otrzymanego  dofinansowa-
nia 120 000,00 zł

„ R e m o n t  d r o g i  ▪
Na Pasieki na pograniczu 
miejscowości Gumna oraz 
Kostkowice” – Ministerstwo 
Spraw Wewnętrznych i Admi-
nistracji w ramach Narodo-
wego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych - wartość 
projektu 211 873 zł, wartość 
otrzymanego  dofinansowa-
nia 105 936 zł

„Zakup strojów regio- ▪
nalnych dla Gminnego 
Ośrodka Kultury, Sportu 
i  Turystyki  z  s iedzibą 
w  Łączce”  –  P rog ram 
Odnowy Wsi Województwa 
Śląskiego na lata 2006-2010, 
wartość projektu 15 000 zł, 
wartość otrzymanego dofi-
nansowania 7 500 zł

„Budowa placu zabaw  ▪
w Ogrodzonej” – Program 
Odnowy Wsi Województwa 
Śląskiego na lata 2006-2010, 
wartość projektu 25 000 zł, 
wartość otrzymanego dofi-
nansowania  10 000 zł

„ P r z y s t o s o w a n i e  ▪
budynku Ośrodka Zdrowia 
w Dębowcu do potrzeb 
osób niepełnosprawnych” 
– Państwowy Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełno-
sprawnych - wartość projektu 

154 489,44 zł, wartość otrzy-
manego dof inansowania 
58 000 zł

„Budowa oświetlenia  ▪
na ulicy Polnej, Rajskiej 
i żniwnej w Dębowcu” – 
Program Rozwoju Obszarów 
Wiejskich – wartość projektu 
124 417,63 z ł ,  war tość  
otrzymanego dofinansowania 
76 486,00 zł

„ R e m o n t  u l i c y  ▪
M a j o w e j  w  D ę b o w c u 
i Dębiny w Simoradzu” - 
Fundusz Ochrony Gruntów 
Rolnych - wartość projektu 
270  000 ,00  z ł ,  war tość  
otrzymanego dofinansowania 
132 484,00 zł

„Remont drogi rolniczej  ▪
Małachowski w Dębowcu” 
- Fundusz Ochrony Gruntów 
Rolnych - wartość projektu 
90 412,86 zł, wartość  otrzy-
manego dof inansowania 
31 500,00 zł

„Przebudowa  d rogi  ▪
rolniczej ulica Topolowa 
w Kostkowicach” - Fundusz 
Ochrony Gruntów Rolnych - 
wartość projektu 213 389,32 
zł, wartość  otrzymanego 
dofinansowania 94 650,00 zł

„Przebudowa  d rogi  ▪
rolniczej koło Michalskiego 
w Iskrzyczynie” - Fundusz 
Ochrony Gruntów Rolnych - 
wartość projektu 103 230,91 
zł, wartość  otrzymanego 
dofinansowania 27 300,00 zł

Łączna wartość dofinan-
sowania:  6 280 644,76 zł 

Projekty miękkie:

„Razem można więcej” ▪  
Program Operacyjny Kapitał 
Ludzk i ,  dz ia łan ie  7 .3  – 
wartość projektu 47 651 zł 
100% dofinansowania

„ E d u k a c j a = l e p s z a  ▪
praca” Program Operacyjny 
Kapitał Ludzki, działanie 9.5 
– wartość projektu 48 141 zł, 
100% dofinansowania

„Kobieta pracująca”  ▪
Program Operacyjny Kapitał 
Ludzk i ,  dz ia łan ie  6 .3  – 
wartość projektu 49 930 zł, 
100% dofinansowania

„Angielski dla każdego”  ▪
Program Operacyjny Kapitał 
Ludzk i ,  dz ia łan ie  9 .5  – 
wartość projektu 44 280 zł, 
100% dofinansowania

„Czas na komputer”  ▪
Program Operacyjny Kapitał 
Ludzk i ,  dz ia łan ie  9 .5  – 
wartość projektu 43 543 zł, 
100% dofinansowania

„Przedszkole czeka na  ▪
Ciebie” Program Operacyjny 
Kapitał Ludzki, działanie 
9.1.1 – wartość projektu 
529 228,00 zł, wartość otrzy-
manego dof inansowania 
521 289,58 zł

„Żabk i  z  Dębowca” ▪  
–  M i n i s t e r s t w o  S p o r t u 
i  Turystyki ,  Powszechna 
nauka pływania - wartość 
projektu 32 000 zł, wartość 
otrzymanego dofinansowania 
16 000 zł

Ł ą c z n a  w a r t o ś ć 
projektów inwestycyjnych 
oraz projektów miękkich: 
770 834,58 zł

Łącznie: 7 051 479, 34 zł
Błażej Żebrok

WnIOSkI ZłOżOne I OcZekujące nA
Ocenę

1. Budowa boiska wielofunkcyjnego ze sztuczną nawierzchnią w Iskrzyczynie,
2. Budowa chodnika dla pieszych oraz ogrodzenia w Iskrzyczynie,
3. Budowa kortów tenisowych w Gumnach,
4. Budowa boiska wielofunkcyjnego i bieżni do skoku w dal w Ogrodzonej,
5. Budowa boiska wielofunkcyjnego ze sztuczną nawierzchnią w Simoradzu,
6. Wyposażenie budynku Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Gumnach,
7. Termomodernizacja budynku oświaty zajęć praktyczno - technicznych oraz dobudowa wiaty wraz 
ze zmianą sposobu użytkowania,
8. Docieplenie budynku i kolorystyki budynku OSP Iskrzyczyn,
9. Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej, Gimnazjum oraz Sali Gimnastycznej 
w Dębowcu.

Błażej Żebrok
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Na Sesjach Rady Gminy 
Dębowiec, które odbyły się   
28 września 2010 oraz 19 
października 2010r. podjęto 
uchwały m.in. w następujących 
sprawach:

zmian budżetu Gminy  ▪
Dębowiec na 2010r.

u s t a l e n i a  w y s o k o ś c i  ▪
stawek podatku od nieru-
chomości na terenie Gminy 
Dębowiec

opłaty  od pos iadania  ▪
psów.

ustalenia opłaty targowej  ▪
na terenie Gminy Dębowiec

ustalenia ceny za odpro- ▪
wadzenie ścieków do oczysz-
czalni ścieków w Dębowcu 
przez przedsiębiorców posia-
dających zezwolenie Wójta 
Gminy Dębowiec na świad-

czenie usług wywozu nieczy-
stości ciekłych

P o d j ę c i e  u c h w a ł y  ▪
w  s p r a w i e :  o k re ś l e n i a 
wymagań, jakie powinien 
spełn iać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie 
zezwolenia na prowadze-
nie działalności w zakresie 
odbierania odpadów komu-
nalnych od właścicieli nieru-
chomości oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych 
i transportu nieczystości 
ciekłych

zatwierdzenia taryf zbio- ▪
rowego  odprowadzen ia 
ścieków.

uchwalenia „Regulaminu  ▪
korzystania z boisk spor-
towych na terenie Gminy 
Dębowiec”

przyznan ia  wyróżn ie - ▪
nia pn. „Laur Srebrnej 

C ieszyn iank i” 
–  w  2 0 1 0 r . 
wybrany został 
p .  B r o n i s ł a w 
Brudny z Łączki

p r z y j ę c i a  ▪
„Programu współ-
pracy samorządu 
Gminy Dębowiec  
z organizacjami 
pozarządowymi 
o r a z  p o d m i o -
tami prowadzą-
cymi działalność 
pożytku publicz-
n e g o  w  r o k u 
2011”.

W ramach zapytań i wolnych 
wniosków poruszono m.in. 
następujące sprawy:

przesiadywania na boisku  ▪
i  przystanku w Dębowcu 
młodzieży pod wpływem 
alkoholu.

ponaglenia wizyty w Ogro- ▪
dzonej pani ze Śląskiego 
Zarządu Melioracji Urządzeń 
Wodnych w Katowicach.

osunięcia się koryta rzeki  ▪
koło posesj i  p.  Raszyka 
w Ogrodzonej.

Przewodniczący RG
Zbigniew Chwastek

InfORMAcje

Z OBRAD RADY gMInY

nOWA TARYfA ZA ścIekI
Na sesji Rady Gminy Dębowiec, która odbyła się 28 września, Radni zatwierdzili taryfę za odprowadzane do gminnej sieci kanaliza-

cyjnej ścieki. Nie obyło się bez merytorycznej i wyważonej dyskusji, podczas której Radni ustalili, że gmina ze swojej kasy dopłaci do 
każdego metra sześciennego odprowadzanych ścieków, w zależności od taryfowej grupy odbiorców, 3,97 zł. 

Taryfowa grupa odbiorców usług obejmuje odbiorców, wyodrębnionych na podstawie charakterystyki odprowadzenia ścieków, 
warunków zbiorowego odprowadzania ścieków, a także na podstawie sposobu rozliczeń za świadczone usługi.

Lp. Nazwa taryfowej 
grupy odbiorców

Oznaczenie Charakterystyka

1. Odbiorcy 
z pomiarem

O-1 Odbiorcy zamieszkali w budynkach jedno- i wielorodzinnych, wyposażonych w urządzenia 
pomiarowe.
Odbiorcy prowadzący działalność rolną i/lub leśną, z uwzględnieniem ilości wody bezpow-
rotnie zużytej. 
Odbiorcy prowadzący działalnością gospodarczą inną niż rolna i/lub leśna. Miejsce prowa-
dzonej działalności gospodarczej jest wyposażone w urządzenia pomiarowe. 

2. Odbiorcy bez 
pomiaru

O-2 Odbiorcy zamieszkali w budynkach jedno- i wielorodzinnych, które nie są wyposażonych 
w urządzenia pomiarowe. Rozliczenie odprowadzonych ścieków następuje w oparciu 
o Rozporządzenie Ministra Infrastruktury z dnia 14 stycznia 2002 r. w sprawie określenia 
przeciętnych norm zużycia wody (Dz. U. z 2002 r. Nr 8, poz. 70).
Odbiorcy prowadzący działalność gospodarczą inną niż rolna i/lub leśna. Rozliczenie 
odprowadzonych ścieków następuje w oparciu o Rozporządzenie Ministra Infrastruktury 
z dnia 14 stycznia 2002 r. w sprawie określenia przeciętnych norm zużycia wody (Dz. U. 
z 2002 r. Nr 8, poz. 70).

Rodzaje i wysokość cen i stawek opłat

Lp. Wyszczególnienie Taryfowa grupa odbiorców

O-1 O-2

Netto [zł] Brutto [zł] Netto [zł] Brutto [zł]

1. Cena za 1 m3 odprowadzonych ścieków [zł/m3] 7,29 7,80 7,29 7,80

2. Opłata abonamentowa - usługa odczytu i rozliczenia [zł/odbiorcę/okres rozliczeniowy] 10,00 10,70 6,00 6,42

Artur Kulesza
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Projekt współfinansowany ze środków Unii Europejskiej 
w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego.

W DęBOWcu MÓWIą PO 
AngIeLSku

„Angielski dla każdego” 
to projekt realizowany przez 
Gminę Dębowiec, współfinan-
sowany ze środków Unii Euro-
pejskiej w ramach Europej-
skiego Funduszu Społecznego. 
Z tej okazji 12 października 
odbyło się uroczyste spotkanie 
podsumowujące, na którym 
zostały wręczone zaświadcze-
nia ukończenia kursów. 

W ramach projektu odbywały 
się zajęcia języka angielskiego 
na dwóch poziomach zaawan-
sowania. Zajęcia trwały od 
lipca do końca września, a pro-
wadziła je pani Katarzyna 
Żabińska ,  ze szkoły The 
Oxford Center. Kurs kończył 
się egzaminem TOEIC (Test 
of English for International 
Communication). W kursach 
uczestniczyło 20 mieszkań-

ców z terenu Gminy Dębowiec 
i wszyscy oni pomyślnie zdali 
egzamin .  Zaśw iadczen ia 
wręczyli Wójt Gminy Dębowiec, 
Tomasz Branny oraz koordy-
nator projektu Błażej Żebrok.  
Oprócz gratulacji, Wójt zwrócił 
także uwagę na inną kwestię: 
- Zauważam, że projekt ten 
oprócz niewątpliwej wartości 
edukacyjnej przyniósł także 
dodatkową wartość jaką jest 
integracja mieszkańców naszej 
gminy, z czego jestem bardzo 
zadowolony.

Na koniec na uczestników 
czekała niespodzianka zorgani-
zowana przez Gminny Ośrodek 
Kultury w Łączce, a był nią 
pokaz salsy oraz hip-hopu. 

Błażej Żebrok

InfORMAcje

WYReMOnTOWAnA 
DROgA W SIMORADZu  

Właśnie dobiega końca 
realizacja projektu „Przebu-
dowa drogi gminnej Simo-
radz-Ochaby”. Projekt jest 
współfinansowany przez Unię 
Europejską z Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regional-
nego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Woje-
wództwa Śląskiego na lata 
2007-2013. Projekt realizowany 
w ramach Programu Rozwoju 
Subregionu Południowego.

Przedmiotowy projekt ma 
na celu poprawę jakości życia 
mieszkańców gminy Dębowiec, 
a przede wszystkim sołectwa 
Simoradz, głównie w obszarze 
t w o r z e n i a  k o r z y s t n y c h 
warunków dla rozwoju przed-
siębiorczości. Przebudowa 
i dostosowanie do obowiązu-
jących wymogów i oczekiwań 
społeczności lokalnej drogi 
gminnej Simoradz-Ochaby 
w p ł y n i e  n a  z w i ę k s z e n i e 
atrakcyjności terenów poło-
żonych w pobliżu ww. trasy, 
a w konsekwencji przyczyni 
się do rozwoju różnych form 
rekreacji i turystyki oraz małych  
i  średnich przedsiębiorstw 
całego regionu.  Głównym 
celem projektu jest poprawa 
spójności społeczno-gospo-
darczej na poziomie lokalnym 
poprzez zwiększenie efektyw-
ności systemu transportowego 
w Dębowcu.

Jej modernizacja polega 
na podwyższeniu parame-

trów technicznych i eksplo-
atacyjnych istniejącej drogi, 
poprzez: wzmocnienie istnie-
jącej konstrukcji, podniesienie 
nośności drogi, wykonanie 
nowej nawierzchni z masy 
asfa l tobetonowej ,  odtwo -
rzenie odwodnienia drogi, 
miejscowe poszerzenia jezdni, 
poszerzen ia  z  as fa l tobe -
tonu na łukach, utwardzeniu 
nawierzchnią asfaltową istnie-
jących mijanek, utwardzeniu 
wjazdów na pola i wykonaniu 
zjazdów do posesji z kostki 
betonowej oraz wykonanie 
obustronnych utwardzonych 
poboczy. Łączna długość drogi 
to 2,8 km, a  koszt przebudowy 
wyniósł 889 177,96 zł z czego 
539 997,77 zł to suma dofinan-
sowania z EFRR.

Kiedy obejmowałem stano-
wisko Wójta Gminy za jeden 
z głównych celów postawi-
łem sobie poprawę inf ra-
struktury drogowej w naszej 
gminie. Dzisiaj po prawie 4 
latach piastowania tej funkcji 
mogę powiedzieć, że udało 
nam się sporo, gdyż do tej 
pory wyremontowaliśmy już 
ponad 12 km naszych dróg. 
Nadal jednak widzę potrzebę 
da l sze j  pop rawy  j akośc i 
dróg gminnych, do czego 
w miarę możliwości będziemy 
dążyć - wyjaśnia Wójt Gminy 
Dębowiec, Tomasz Branny.

Błażej Żebrok

Regionalny Program Operacyjny Województwa Śląskiego – 
realna odpowiedź na realne problemy.
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Znakomita wiadomość dla 
mieszkańców Gminy Dębowiec. 
Wniosek „Przedszkole czeka 
na Ciebie” otrzymał dofinan-
sowanie ze środków Uni i 
Europejskie j  w wysokości 
521 289,58 zł. W ramach 
projektu przewidziano wydłu-
żenie czasu pracy wszyst-
kich przedszkoli w gminie do 
godziny 18.00. Ponadto będą 

realizowane dodatkowe zajęcia 
z języka angielskiego, gim-
nastyki korekcyjnej, edukacji 
r e g i o n a l n e j  o r a z  p r a c a 
z logopedą. 

D z i ę k i  o t r z y m a n e m u 
wsparciu budynki przedszkoli 
zostaną przystosowane do 
potrzeb osób niepełnospraw-
nych. – „Informacja ta sprawiła 
mi niezwykłą radość, gdyż od 

dłuższego czasu starałem się 
poszerzyć ofertę edukacyjną. 
W obecnych czasach sytuacja 
na rynku pracy sprawia, iż 
wydłużenie czasu pracy przed-
szkoli jest koniecznością. Mam 
nadzieję, że będzie to duże uła-
twienie dla naszych mieszkań-
ców” – powiedział Wójt Gminy 
Dębowiec, Tomasz Branny.

Realizacja projektu rozpocz-
nie się w roku 2011 i potrwa 
dwa lata. Szczegółowe infor-
macje dotyczące projektu 
pojawią się już wkrótce na 
stronach internetowych Urzędu 
Gminy Dębowiec. 

Błażej Żebrok

8Strona

WYDARZenIA

nOWY chODnIk 
I nAWIeRZchnIA 
W cenTRuM DęBOWcA

PÓł MILIOnA nA PRZeDSZkOLA

Zakończone zostały prace 
przy budowie 800 metrowego 
odcinka nowego chodnika 
i nawierzchni drogi w centrum 
Dębowca.

-  Łączne  kosz ty  robó t 
wyniosły ok. 700 tys. zł, przy 
czym chodnik kosztował 357 
tys. zł zaś położenie nowej 
naw ie rzchn i  251  t ys .  z ł , 
pozostałe koszty to wykonanie 
przepustu przy starej strażnicy. 
Budowę chodnika z kanaliza-
cją deszczową sfinansowała 
gmina, nową nawierzchnię  
powiat. Zawarte porozumie-
nie w tej sprawie jest przykła-
dem dobrej współpracy gminy 
i  p o w i a t u  –  i n f o r m u j e 
Stanisław Kubicius, członek 
zarządu powiatu i dodaje:

- obecnie prowadzone są 
roboty związane z odbudową 
rowów, umocnieniem skarp 
i poboczy, udrożnieniem prze-
pustów przy drogach powiato-
wych w Simoradzu i Gumnach, 
finansowane ze środków prze-
ciwpowodziowych. Poprawi to 
bezpieczeństwo, spływająca 
woda po ulewnych 
d e s z c z a c h  n i e 
p o w i n n a  j u ż 
zalewać drogi.

Z  k o l e i  W ó j t 
Gminy Dębowiec, 
Tomasz Branny, 
dodaje: - „Niezbęd-
nym e lementem 
i n f r a s t r u k t u r y 
d r o g o w e j  j e s t 
k o m u n i k a c j a 

dla pieszych, stąd też nasze 
starania w celu jej poprawy na 
terenie naszej gminy. Wyko-
naliśmy także chodnik wraz 
z  ośw ie t l en iem u l i cznym 
w Simoradzu. Na tym jednak 
nie koniec. Mamy również 
wykonany projekt chodnika 
koło szkoły w Iskrzyczynie, 
na który złożyliśmy wniosek 
o dofinansowanie. W celu 
poprawy bezp ieczeństwa 
pieszych, zaprojektowaliśmy 
oświetlenie na ulicach Rajskiej, 
Polnej i Żniwnej w Dębowcu.  
Wniosek o dofinansowanie tego 
projektu jest już po pozytywnej 
ocenie, stąd duże szanse, ze 
w przyszłym roku nastąpi jego 
realizacja.”

Warto przypomnieć,  że 
we wrześniu zostały przebu-
dowane drogi w Simoradzu 
i Iskrzyczynie. Ważne zatem, że 
oprócz troski o bezpieczeństwo 
kierowców, włodarze gminy nie 
zapominają także o pieszych.

Błażej Żebrok

cZAS nA kOMPuTeR 
W DęBOWcu

Przez trzy miesiące w Śro-
dowiskowym Ośrodku Kultury 
w Ogrodzonej odbywały się 
kursy komputerowe w ramach 
projektu „Czas na komputer” 
realizowanego przez Gminę 
Dębowiec. Projekt jest współ-
finansowany ze środków Unii 
Europejskiej w ramach Euro-
pejskiego Funduszu Społecz-
nego. 

Kursanci brali udział w trzech 
rodzajach kursów: tworzenia 
stron internetowych, kompute-
rowego wspomagania rysunku 
technicznego oraz zaawan-
sowanej obsługi pakietów 
biurowych. Każdy z kursów 
obejmował 40 godzin zajęć 
i kończył się egzaminem ECDL 
(European Computer Driving 
Licence). Zajęcia prowadzili  
dr inż.  Sławomir Herma 

oraz mgr inż. Dawid Kurczyk 
z Akademii Techniczno-Hu-
manistycznej w Bielsku Białej. 
12 października odbyło się 
uroczyste rozdanie certyfika-
tów, które wręczyli Wójt Gminy 
Dębowiec, Tomasz Branny 
oraz Błażej Żebrok – koor-
dynator projektu. „Wiem jak 
trudne były to kursy, dlatego 
tym większy mam podziw, 
że  uzyska l i  Pańs two tak 
dobre wyniki. W przyszłości 
planujemy kolejne kursy, na 
które już dzisiaj Państwa ser-
decznie zapraszam” – powie-
dział wójt Tomasz Branny.

Na zakończenie dla uczest-
ników Gminny Ośrodek Kultury 
w Łączce  przygotował poczę-
stunek oraz pokazy tańca.

Błażej Żebrok
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R O C Z N I C A   P I E R W S Z E G O  Z R Z U T U
C I C H O C I E M N Y C H   W   D Ę B O W C U

W związku z przypadającą w przyszłym roku 70- rocznicą pierwszego udanego zrzutu cichociemnych w Dębowcu, Komitet 
Organizacyjny Obchodów zwraca się do wszystkich, którzy pamiętają tamte wydarzenia, są w posiadaniu zdjęć, wspomnień, oraz 
wszelkich innych materiałów o udostępnienie ich w celu wykorzystania do wystawy, która będzie częścią obchodów. Gwarantu-
jemy zwrot wszystkich materiałów.

Tych, którzy zechcą nam pomóc prosimy o kontakt z Gminnym Ośrodkiem Kultury w Łączce tel. 33 858 83 51

9Strona Dębowieści

WYDARZenIA

„gMInA DęBOWIec W OkReSIe OkuPAcjI”

kuLTuRA W guMnAch

Gmina Dębowiec w okresie 
okupacji, to tytuł  spotkania, 
k tó re  odby ło  s ię  w  dn iu 
1 .09 .2010 r.  w  Gminnym 
O ś ro d k u  K u l t u r y  S p o r t u 
i  Tu r y s t y k i  w  Ł ą c z c e . 
Spotkanie poświęcone było 
kolejnej rocznicy wybuchu 
II wojny światowej. Podczas 
w ieczoru  l i czn ie  p rzyby l i 
goście mogli podziwiać przy-
gotowaną wystawę pamiątek 
i zdjęć naszych mieszkań-
ców dotyczącą  okresu  I I 
wojny światowej. W trakcie 
spotkania można było również 
wysłuchać prelekcji Panów 
Zbigniewa Legierskiego 
i Piotra Wybrańca. Przedsta-
wili oni historię cichociemnych 
w Dębowcu, a także opowie-
dzieli o fotografii wojskowej 

prezentu jąc l iczne zb iory 
pamią tek ,  wśród  k tó rych 
znalazły się  mundury, orzełki, 
legitymacje żołnierskie, odzna-
czenia wojenne. Nieocenione 
było również wystąpienie 
Pana Pawła Sikory Żołnierza 

Sił Zbrojnych na Zachodzie, 
który przybliżył zebranym kilka 
faktów związanych z wojną 
właśnie na tych terenach. 
Serdeczne podziękowania 
składamy wszystkim, którzy 
przyczynili się do organizacji 

spotkania, w szczególności zaś 
mieszkańcom za udostępnienie 
licznych pamiątek i spisanych 
wspomnień, które uświetniły 
wystawę. 

Danuta Jankowska

Dobiegają powol i  prace 
przy budowie Ośrodka Kultury, 
Sportu i Rekreacji  w Gumnach. 
B u d y n e k  p re z e n t u j e  s i ę 
z zewnątrz bardzo okazale. 
Wewnątrz na parterze prze-
widziano pracownię kompu-
terową, salkę taneczną oraz 
pomieszczenie biblioteki. Na 
piętrze zaś znajduje się duża 
sala konferencyjna. Warto 
także przypomnieć, że część 
budynku będzie do dyspozycji 
miejscowej OSP, dzięki czemu 
strażacy będą miel i  nową 
siedzibę.

Uroczyste otwarcie budynku 
zaplanowano na 13 listopada. 
„ P l a n o w a l i ś m y  o t w a rc i e 
już  wcześn ie j ,  jednak ze 
względu na dużą wilgotność 
posadzek nie było możliwo-
ści położenia parkietu, dlatego 
też  mus ie l i śmy zaczekać 
z otwarciem - wyjaśnia Wójt 
Gminy Dębowiec, Tomasz 
Branny i dodaje -staraliśmy 
się tak podzielić pomieszcze-
nia, aby wszyscy byli zadowo-
leni, a budynek jak najlepiej 
wykorzystany. Mam nadzieję, 
że obiekt ten będzie dobrze 

służył zarówno mieszkań-
com Gumien jak i wszystkim 
osobom z naszej gminy.”

Całość inwestycji wyniosła 
1  0 5 6  0 0 0  z ł ,  z  c z e g o 
440 000 zł dofinansowania. 
Projekt „Poprawa infrastruk-
tu ry  w Gminach Haż lach 
i Dębowiec” jest współfinan-
sowany przez Unię Euro-

p e j s k ą  z  E u ro p e j s k i e g o 
Funduszu Rozwoju Regional-
nego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Woje-
wództwa Śląskiego na lata 
2007-2013. Projekt realizowany 
w ramach Programu Rozwoju 
Subregionu Południowego.  

 Błażej Żebrok
Regionalny Program Operacyjny Województwa Śląskiego – 

realna odpowiedź na realne problemy.
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W dniu 29 września 2010 r. 
odbyło się w Ośrodku Kultury 
w Łączce, spotkanie promo-
cyjne książki prof. Gustawa 
Michny pt: „Z przeszłości 
Simoradza”. 

Organ iza to rzy  pow i ta l i 
u s iebie ponad sto osób, 
mieszkańców Simoradza, 
zaproszonych gości przed-
stawicieli instytucji gminnych 
i oświatowych. Fantastyczny 
wieczór, którego bohaterem 
był autor prof. Gustaw Michna, 
natchnął wszystkich nostalgią 
za dawnymi czasami i umiłowa-
niem do przeszłości i tradycji 
kulturowej naszego regionu, 
naszego rodzinnego domu. 
W trakcie spotkania autor-
skiego można było podziwiać 
pamiątki rodzinne, regionalne 
oraz rękodzieło Tadeusza 
Niewdany i dawną fotografię 
simoradzkich rodzin. Nie obyło 
się także bez stoiska Macierzy 
Ziemi Cieszyńskiej. Do wglądu 

gości były także starodruki, 
a każdy kto zawitał w Łączce, 
mógł zabrać ze sobą do domu 
książkę z dedykacją autora 
i inne materiały promocyjne. 

Wśród zaproszonych gości 
była Pani Halina Szotek , 
recenzent książki „Z przeszłości 
Simoradza”, która opowiedziała 
o książce i inspiracji autora 
do pisania. Później był czas 
na przemówienie profesora 
G. Michny. Wysłuchaliśmy 
też wykładu biskupa Kościoła 
Ewangelickiego Tadeusza 
Szurmana (rodowitego Simo-
radzanina), Ks. Stanisława 
Pindela, proboszcza Parafii 
Św. Jakuba w Simoradzu, który 
mówił o niezwykłym zabytku, 
jakim jest simoradzki Kościół 
Św. Jakuba. Na zakończe-
nie części oficjalnej sołectwo 
Simoradz wraz z przedstawi-
cielami ponad stuletniej szkoły 
podstawowej w Simoradzu 
wręczyli autorowi kwiaty. Dzieci 

z Simoradza ubrane 
w p iękne  reg io -
nalne stroje, mową 
przodków dzięko-
wały autorowi. 

Podziękowania 
złożyli także Wójt 
G m i n y  T o m a s z 
B r a n n y  o r a z 
dyrektor Ośrodka 
K u l t u r y.  R e s z t a 
wieczoru upłynęła 
n a  c i e p ł y c h 
rozmowach przy 
kawie i herbacie. 
Prawdziwa rodzinna 
atmosfera trwała 
do późnych godzin 
w i e c z o r n y c h , 
a genius loci simo-
radzkiej wsi towa-
rzyszył wszystkim, 
czyniąc ten wieczór 
świętem wszystkich 
Simoradzan. 

Estera Brudny

PROMOcjA kSIążkI „Z PRZeSZłOścI SIMORADZA”

kuLTuRA

WYcIecZkA DZIecIęcegO ZeSPOłu RegIOnALnegO
Artice, szkołę w Brezicach oraz 
szkołę w Artice. Przez 3 dni 
odbywały się występy w miej-
scowościach Artice i Brezice. 
Dzieci prezentowały folklor cie-
szyński i ujmowały publiczność 
swoim wdziękiem, tańcem oraz 
śpiewem. Wielkie wrażenie na 
publiczności słoweńskiej zrobiły 
również piękne stroje cieszyń-
skie. Społeczność słoweńska 
niezwykle ciepło ugości ła 
dzieci i opiekunów z Polski. 
Jesteśmy zachwyceni nie tylko 
gościnnością, ale i serdeczno-
ścią oraz spokojem gospoda-
rzy. Mieliśmy okazję zwiedzić 
dwie przepiękne szkoły, miasta 
Brezice i Artice, poznać inny 
od naszego system funkcjono-

wania szkolnictwa. Słoweńcy 
wielką uwagę zwracają na 
wszechstronne wychowanie 
dzieci (m.in. taniec, jazda na 
nartach, pływanie i gotowanie) 
od najmłodszych lat. Symbolem 
poznanych przez nas szkół 
były jabłka - dzieci własnoręcz-
nie sadzą jabłonie i zbierają 
jabłka.  Propagowana jest 
zdrowa żywność oraz higiena. 
Wielkim zaszczytem dla nas 
było również spotkanie z panią 
wiceburmistrz Brezic, na której 
ręce przekazaliśmy prezent - 
lalę w cieszyńskim stroju.   

Joanna Czendlik
(kierownik zespołu)

W dniach 13-17.10.10r. 
Dziecięcy Zespół Regionalny 
„Mali Dębowczanie” wyjechał 
na Międzynarodowy Festiwal 

D z i e c i ę c y c h  Z e s p o ł ó w 
Regionalnych do Słowenii 
zorganizowany przez Sto-
warzyszenie Folklorystyczne 
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kuLTuRA

W czwartek 30.09.2010 r. 
g o ś c i e m  K l u b u  K o b i e t 
Twórczych była Pani Halina 
Szcześniak absolwentka Foto-
grafii Artystycznej i Użytkowej.  
Artystka, jak sama przyznaje 
fotografuje wszystko w czym 

jest odrobina emocji, ekspresji 
i niepowtarzalności. Chwile, 
które może zatrzymać dla 
potomnych, jako dowód mijają-
cego czasu. Pracuje na nieza-
wodnym sprzęcie (Canon EOS 
Digital, Sigma 70-300 mm, 

50 mm, 10-20 mm, Speedlite 
580 EX II) w Cieszynie. Pani 
Hal ina udziel i ła zebranym 
k i l k u  f a c h o w y c h  p o r a d 
d o t y c z ą c y c h  p o p r a w -
nego wykonywania zdjęć.  
W chwili obecnej w GOKSiT 

w Łączce dla osób, które 
zg łos i ł y  chęć  uczes tn ic -
twa, odbywają  się warsztaty 
obróbki zdjęć prowadzone 
przez Panią Szcześniak.

Danuta Jankowska

W  d n i u  3 1 . 0 8 . 2 0 1 0  r. 
w GOKSIT w Łączce odbyło 
się pożegnanie wakacji na 
wesoło. Mimo deszczowego 
popołudnia udało nam się 
wywołać uśmiech na twarzach 
naszych małych gości, którzy 
dodatkowo smucili się zakoń-
czeniem wakacji. Dzieci bardzo 

chętnie brały udział we wszyst-
kich przygotowanych grach 
i zabawach. Na zakończe-
nie każdy uczestnik otrzymał 
soczki i ciasteczka ufundowane 
przez GOKSiT. 

Danuta Jankowska

fOTOgRAfIA - MOjA PASjA!!

„POżegnAnIe WAkAcjI”

4 października br. uczniowie 
klasy V i VI wybrali się na kil-
kugodzinne zajęcia terenowe 
do Śląskiego Ogrodu Bota-
nicznego w Mikołowie. Około 
trzy godzinny spacer obfitował 
w bliskie poznanie ekosystemu 
łąki, lasu i pola. Uczniowie 
mieli możliwość sprawdzenia 
swojej wiedzy przyrodniczej 
w terenie. U boku wykwalifiko-
wanych botaników i pod opieką 
nauczycieli rozpoznawali znane 
gatunki kwiatów, krzewów 
(np. dzikiej róży, głogu) drzew 
l i śc ias tych  (w  tym dęby, 
jesiony, graby, lipy) iglastych 
(jodła, świerk, sosna) czy roślin 
ozdobnych. Słuchali odgłosów 
ptaków w terenie i zwiedzali 
dostępne kolekcje ogrodu. 

Wśród nich znalazły się m.in. 
ogrody roślin sadowniczych  
(jabłonie, grusze, śliwy) energe-
tycznych (trzy rodzaje wierzby), 
drzew i krzewów ozdobnych 
(magnolie, azalie, różaneczniki, 
wielobarwne wrzosowisko). 
Największym zaskoczeniem 
okazał się wapienny kamienio-
łom i ponad 100 letnie piece 
hutnicze, w których wypalano 
wapno.  

Szczególne podziękowania 
składamy Radzie Rodziców za 
dofinansowanie wyjazdu.

Klaudia Wójtowicz

ZAjęcIA TeRenOWe 
W śLąSkIM OgRODZIe 
BOTAnIcZnYM 
W MIkOłOWIe
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ARTYSTYcZne cZWARTkI nA DęBOWIeckIej PIęcIOLInI
P i ę ć  a r t y s t y c z n y c h 

czwartków niczym  nuty na pię-
ciolini sprawiły, że mogliśmy 
razem odpocząć, porozma-
wiać, poznać się  i wreszcie 
posłuchać muzyki. Żyjemy 
bowiem w czasach, k iedy 
a k t y w n e  s ł u c h a n i e  j e s t 
procesem wyjątkowo rzadkim.  
Przez aktywne słuchanie mam 
na myśli, słuchanie poprzez 
melodię, nie tylko poprzez 
słowa. Mówią, że muzyka 
łagodzi obyczaje i faktycznie 
można zaobserwować tego 
typu zjawisko w naszej gminie. 
Wszystko za sprawa Artystycz-
nych Czwartków, które w tym 
roku wyjątkowo przyjemnie 
rozbrzmiewały w Dębowcu. 
W minionym roku Czwartki 
Artys tyczn ie  c ieszy ły  s ię 
dużą popularnością, dlatego 
Gminny Ośrodek Kultury 
postanowił wyjść naprzeciw 
oczek iwan iom mieszkań -
ców i zorganizował kolejne 
koncerty w pięciu odsłonach. 
Każda w innym charakterze, 
każda zaskakująca nowym 
brzmieniem. W tym wydaniu 
„Dębowieści” przypominamy 
z jesienną nostalgią, jak miło 
było nam wspólnie słuchać 
tych muzycznych impresji.

O d s ł o n a  p i e r w s z a  - 
wesoło z Wesołą 24.

1 5 . 0 7 . 2 0 1 0 r.  w  p a r k u 
przy fontannie w Dębowcu  
pierwszy Czwartek Artystyczny 
otwarła kapela biesiadno-fol-
kowa „Wesoła 24” w składzie: 
A n n a  Z e m a n - w o k a l 
N i n a  M r a j c a - a k o r d e o n 
Śniegulski Mariusz-gitara ,wokal 
A d a m  P e n k a ł a - b a n j o 
Piotr Mihilewicz-mandolina, 

gitara Łukasz Orawski-tuba 
Gości powitał Wójt Gminy 
Dębowiec Tomasz Branny 
otwierając tym samym sezon 
pięciu Artystycznych Czwartków 
w naszej gminie. Rozpoczęli-
śmy hucznie, dlatego nie obyło 
się bez mocnego tonu tuby. 
Energiczny akordeon równie 
szybko prezentował  nam 
paletę dźwięków. Nogi same 
rwały się do tańca przy takich 
utworach, jak tango „Pocztar”,  
„Idzie dyszcz”, „AJ de Jano”, 
„Pijciesz chłuopy”. Romska 
nuta zabrzmiała w piosence 
„Cygański wóz”, zaś poetycka 
w  u t w o r z e  „ L u b i ę  k i e d y 
kobieta” do tekstu K. Przerwy 
–  Tetmajera .  W czwar tek 
z Wesołą 24 wszystkie złe 
myśli poszły w niepamięć. 

Odsłona druga – czeska 
Dechovka w mistrzowskim 
wydaniu.

W l ipcu przy fontannie 
wystąpiła przed nami także 
Orkiestra Dęta Dechovka 
pod batutą Jana Paciorka.  
Przy solankowej fontannie 
zabrzmiały liczne polki i cha-
r a k t e r y s t y c z n i e  ro z k o ł y -
sane „W z ie lonym ga ju” . 
Muzyka marszowa, koncer-
towa, a przede wszystkim 
taneczna, w pełni zaspoko-
iła gusta nieco starszej grupy 
odbiorców naszych muzycz-
nych czwartków. Orkiestra 
w skład której wchodzą młodzi 
muzycy, powstała w 2002 roku 
w Kozach i wykonuje utwory 
czeskich i słowackich kom-
pozytorów. Zespół organizuje 
głównie koncerty w plenerze 
i występuje niejednokrotnie 
na terenie Czech i Słowacji 

w trakcie różnych przeglą-
dów. Do tradycji wpisały się 
także koncerty Dechovki  na 
Hrobaczej Łące, gdzie kilka 
razy w roku orkiestra umila 
czas przybywającym tam 
turystom. Miło, że zawitała 
także do Dębowca.

Odsłona trzecia -  Kid 
Brown – muzyczna afirmacja 
dźwięku.

12 sierpnia 2010r. Odbył się 
trzeci Czwartek Artystyczny. 
Ty m  r a z e m  s p o n s o r a m i 
wieczoru byli Hotel Wellness 
„Dwór Dębowiec” oraz Gminny 
O ś ro d e k  K u l t u r y  S p o r t u 
i Turystyki. Publiczność pozy-
tywnie zaskoczyła organizato-
rów swą liczebnością. Wystąpił 
zespół Kid Brown (Anna 
Frączek, Jadwiga Kłapa), 
które są żywym dowodem 
na to , że głos może być naj-
piękniejszym instrumentem. 
Wokalistki zaprezentowały 
utwory z własnej płyty. Ciepły 
n i e z w y k l e  b o g a t y  w o k a l 

mieszał się ze smakiem popo-
łudniowej kawy i herbaty, którą 
wszyscy słuchacze koncertu 
otrzymali od organizatorów za 
darmo. W przyjemnej jazzowo 
–  s o u l o w e j  a t m o s f e r z e , 
każdy mógł się zrelaksować. 
Pozytywna energia zespołu Kid 
Brown pozwoliła wszystkim 
w z i ą ć  g ł ę b o k i  o d d e c h . 
Doskonała dawka dźwięku 
na zakończenie pracowitego 
tygodnia.

O d s ł o n a  c z w a r t a  – 
w i e c z ó r  e v e r g r e e n ó w 
z Zespołem Ustrońsky.

Niezapomnianych wrażeń 
dos ta rczy ł  t akże  wys tęp 
zespołu Ustronsky w ramach 
Czwartego Czwartku Arty-
stycznego. Kwartet wystąpił 
w składzie: Janek Zachar – 
wokal, Zbigi Bałdys- gitara 
Bartek Herman -  bębny 
i Patryk Bizukojć – bass.

Panowie z zespołu podbili 
n ie  ty lko  serca  p ięknych 
Pań, ale i wszystkich, którzy 
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doceniają muzyczny kunszt. 
Nie obyło s ię  bez b isów. 
Smaczna kawa i herbata były 
doskonałym dopełnieniem 
czwartkowego popołudnia. 
Muzycy zagrali takie znane 
utwory, jak: „What a Wonderful 
World”, „Diana”, „Roxanne”, 
a przy „ I  feel  good” nogi 
same rwały się do tańca. Były 
także utwory z płyty zespołu 
Ustronsky takie, jak chociażby: 
„Dzwonię i lecę”, czy „Leniwy 
Daniel”. Sponsorami czwart-
kowego wieczoru byli Gminny 
Ośrodek Kultury i Hotel „Dwór 
Dębowiec”. 

Odsłona piąta – między 
teatrem, a muzyką.

Wspaniała publiczność nie 
mogła zawieść i jak zwykle 

spisała się na medal. Pomimo 
deszczu i jesiennego chłodu 
wszyscy mogl i  ogrzać się 
w przytulnym hotelu Dwór 
Dębowiec przy dźwiękach 
muzyki. A muzyka w ostatni 
czwar tek  by ła  wy ją tkowo 
przytulna. Byliśmy bowiem 
świadkami występu fantastycz-
nych młodych aktorów studia 
Paris Paris z Bielska – Białej, 
pod kierownictwem Agnieszki 
Szulakowskiej - Bednarczyk, 
którzy zaprezentowali takie 
perły polskiej muzyki rozrywko-
wej, jak „Bo we mnie jest seks”, 
„Jest fantastycznie” , „Pejzaż 
horyzontalny”, „Kaziu zakochaj 
się”, czy chociażby „Truskawki 
w Milanówku”. W czwartek jak 
zwykle nie obyło się bez nie-

spodzianek, kawa i herbata dla 
gości ufundowana przez Hotel 
Dwór Dębowiec i GOKSiT przy-
jemnie wypełniła wszystkim 
muzyczny wieczór. Kropką nad 
„ i” był toast wzniesiony przez 
Wójta Tomasza Brannego 
z  ż y c z e n i a m i  k o l e j n y c h 
muzycznych sukcesów dla 
GOKSiT. Niektórzy powie-
dzieli, że był to najpiękniej-
szy czwartek ar tystyczny 
w tym roku. Jednak Gminny 
Ośrodek Kultury nie osiądzie 
na laurach i w przyszłym roku 
również zafunduje mieszkań-
com podobną dawkę kultury. 

Organizatorzy, stali bywalcy 
i  wierni  słuchacze uznal i , 
że  czwar t kowe  konce r t y 
wpisały się w pejzaż naszej 
gminy, dlatego słowa znanej 
piosenki  wykonanej przez 
młodych aktorów, odbijały się 
echem w naszych sercach 
jeszcze długo po koncercie: 
„ … P e j z a ż  h o r y z o n t a l n y, 
horyzont różny niebanalny, 
człowiek jak Stwórca nieobli-
czalny…” 

Estera Brudny
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kuLTuRA

gMInnA BIBLIOTekA PuBLIcZnA 
W DęBOWcu POLecA

A r k a d y  F i d l e r : 
„Kanada pachnąca 
żywicą”.

Arkady Fidler(1894-1985), 
to najbardziej znany z polskich 
podróżników, jego książki tłu-
maczono na k i lkadzies iąt 
języków. Początkowo swoje 
podróże w świat łączył głównie 
ze zdobyciem egzotycznych  
zwierząt dla ogrodów zoolo-
gicznych. Z czasem jednak 
zwyciężył w nim pisarz. Przez 

kilkadziesiąt lat był najpopular-
niejszym autorem w Polsce.

Książka „Kanada pachnąca 
żyw icą”  to  podróż  p rzez 
puszcze kanadyjską, opisy jej 
dziewiczej przyrody i egzotycz-
nych zwierząt. Opisuje także 
rdzenną ludność Kanady czyli 
Indian, liczne swoje przygody 
podczas polowań czy spotkań 
z Indianami. Całość książki 
dopełniają fotografie, które 
wykonał sam autor.

Zapraszamy wszyst-
kich zainteresowanych 
tematyką podróżniczą 
do naszej biblioteki. 
W sam raz na jesienne 
wieczory kiedy można 
oddać się wakacyj-
nym wspomnieniom, 
polecam.

G. Hałgas

Gwiazdka Cieszyńska— 
Rocznik 63, 24. września 1910, Nr. 77.
Z Dębowca. 
Dnia 13. b. m. odbył się w naszym kościele ślub Pawła Gawłowskiego z Anną, córką Józefa Gabzdyla, przy licznym udziale 

gości. Po ślubie odbyła się zabawa weselna w gospodzie p. Jana Ruckiego, przy której zebrana została przez p. Jana Gembalę 
składka na »Macierz szkolną* w kwocie 12 K. Młodym nowożeńcom: »Szczęść Boże I* —

przygotowała G.H.

gWIAZDkA cIeSZYńSkA 100 LAT TeMu PISAłA

WSPOMnIenIe PAWłA nOWOcZkA, nAucZYcIeLA 
I kOMPOZYTORA Z łącZkI

W roku bieżącym przypada 
150 rocznica urodzin Pawła 
Nowoczka autora melodii do 
teksu Michała Bałuckiego 
„Góralu czy ci nie żal”.

Warto zatem przypomnieć 
jego sylwetkę. 

Paweł Nowoczek urodził 
się w Łączce w roku 1860 
dokładnej daty nie dało się 
ustalić.

U k o ń c z y ł  s e m i n a r i u m 
nauczycielskie – ewange-
lickie w Bielsku, po czym był  
nauczycielem w Milikowie koło 
Jabłonkowa. Stamtąd przeniósł 
się na posadę nauczyciela 
i kierownika Prywatnej Szkoły 
Ludowej utrzymywanej przez 
Zarząd Huty w Węgierskiej 
Górce, pełniąc równocze-

śnie obowiązki kapelmistrza 
orkiestry hutniczej. Po zniesie-
niu prywatnej szkoły przeszedł 
na  s tanowisko urzędn ika 
i kasjera Huty, które piastował 
do chwili przejścia na emeryturę 
w 1923r. Odtąd pozostawał, aż 
do chwili zgonu, w ukochanej 
przez Niego miejscowości.

Był to człowiek wielkiego 
serca, uczynny i uprzejmy dla 
drugich, skromny, sumienny 
i cichy pracownik, lubiany przez 
uczniów nauczyciel, któremu 
niejeden z synów robotników 
zawdzięczał swoje późniejsze 
stanowisko.

Z a w s z e  u m i a ł  s o b i e 
pozyskać serca tych, z którymi 
los czy stosunki służbowe go 
zetknęły. W wypełnianiu obo-

wiązków służbowych, cieszył 
się uznaniem kolegów i przeło-
żonych.

P o z a  g o r l i w ą  p r a c ą 
w urzędzie żył dla sztuki, którą 
od młodych lat  szkolnych 
umiłował, dla muzyki. Kompo-
nował piękne pieśni śpiewane 
przez dzieci szkolne, napisał 
kilka utworów na fortepian, 
m.in. bardzo piękną sonatinę 
i wiele innych równie pięknych 
utworów, pieśń „Dla chleba”, 
„Noc”, „Rozkochany”. Wydał 
z b i ó r  p i e ś n i  d o  u ż y t k u 
w szkołach ludowych, szcze-
gólnie do słów Marii Konopnic-
kiej, którą jako poetkę szcze-
gólnie ukochał. 

Z m a r ł  1 2 . 0 7 . 1 9 2 9 r . 
w Węgierskiej Górce. Nad 

mogiłą jego zgromadził się 
liczny zastęp dawnych wycho-
wanków, znajomych i kolegów, 
którzy w ten sposób pragnęli 
uczcić Jego pamięć. Bardzo 
liczne wieńce były dowodem 
przyjacielskich uczuć, szcze-
gólnie wzruszający był objaw 
szczerej  sympati i  robotni-
ków, którzy złożyli na trumnie 
Zmarłego wspaniały wieniec 
z napisem „Od Robotników”. 
Chyba warto byłoby w rocznicę 
urodzin wydać zbiór Jego 
utworów i pieśni pod wspólnym 
tytułem „Góralu czy ci nie żal”.

Bronisław Brudny

hOMO ARTIfeX
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BIBLIOTekA

PODSuMOWAnIe kOnkuRSu „LATO nA śLąSku 
cIeSZYńSkIM”

WAkAcje Z BIBLIOTeką 
2010

kich nagrodzono: Olę Wania 
i Dariusza Pielesza z Biblio-
tek i  Mie jsk ie j  w Czesk im 
Cieszynie, Aleksandrę Kempny 
z Gminnej Biblioteki Publicznej 
w Zebrzydowicach oraz Izabelę 
Wysłuch z Biblioteki Publicz-
nej  w Skoczowie.  Z kole i 
w kategorii prac fotograficz-
nych laureatami zostali Joanna 
Ostruszka z Biblioteki Miejskiej 
w Czeskim Cieszynie, Joanna 
Ferfecka z Biblioteki Publicznej 
w Skoczowie, Wiktor Paluch 

z Gminnej Biblioteki Publicznej 
w Goleszowie oraz Aleksandra 
Marchewka z Zespołu Pozalek-
cyjnych Zajęć Wychowawczych 
w Górkach Wielki

Na zakończenie uroczysto-
ści laureaci i przybyli goście 
mieli możliwość uczestnicze-
nia w spotkaniu z Łukaszem 
Dębskim – pisarzem książek 
dla dzieci.

 
Gabriela Hałgas

30 września br. odbyło się 
podsumowanie międzynaro-
dowego konkursu plastyczno 
–fotograficznego  i literackiego 
„Lato na Śląsku Cieszyń-
skim”, zorganizowanego przez 
Bibliotekę Miejską w Cieszynie 
w ramach projektu „Czytanie 
zbliża narody” współfinansowa-
nego ze środków Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regional-
nego (EFRR) za pośrednictwem 
Euroregionu Śląsk Cieszyński 
– Těšínské Slezsko. Konkurs 
skierowany był do czytelników 
bibliotek publicznych powiatu 
c i eszyńsk iego  i  Zao l z i a , 
a jego głównym celem była 
nie tylko współpraca Bibliotek 
po obu stronach Olzy, ale 
przede wszystkim zapewnie-
nie twórczego wypoczynku 
dzieciom i młodzieży w okresie 
wakacji letnich oraz uwrażliwie-
nie na piękno Ziemi Cieszyń-
skiej.

Na uroczystości podsumo-
wania konkursu obecni byli 
m.in.: Starosta Cieszyński 
Czesław Gluza, Wicestarosta 
Mieczysław Szczurek, Wice-
przewodniczący Rady Miejskiej 
Eugeniusz Raabe oraz Halina 
Sajdok – Żyła Członek Komisji 
K u l t u r y  i  O ś w i a t y  R a d y 
Miejskiej.

Spośród prac nadesła -
nych przez bibl ioteki,  jury 
wybrało najlepsze, które ich 
zdaniem ukazywały talent 
autora, jak również pomysło-
wość wykonania. Wszyscy 
laureaci konkursu otrzymali 
dyplomy, nagrody dofinanso-
wane ze środków Unii Euro-

pejskiej oraz  gadżety związa-
nych  z obchodami 1200-lecia 
legendarnego założenia miasta 
Cieszyna. Wśród nagrodzo-
nych znaleźli się: w kategorii 
p rac  p las tycznych :  Zo f ia 
Pasterny z Biblioteki Miejskiej 
w Cieszynie, Tomek Konečny, 
Terezka Morcinek oraz Agata 
Chromiec z Biblioteki Miejskiej 
w Czeskim Cieszynie, Anna 
Bojko z Biblioteki Gminnej 
z Bystrzycy nad Olzą, Marta 
Pońc z Biblioteki Publicznej 
w Skoczowie, Dorota Worek 
z Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Strumieniu - Filia w Drogo-
myślu, Kacper Robaszyński 
z Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Ustroniu, Maciej Śmiałkowski 
z Miejskiej Biblioteki Publicz-
nej w Wiśle, Weronika Herzyk 
z Gminnej Biblioteki Publicz-
nej w Brennej, Sergiusz Wło-
darczak z Gminnej Biblio-
teki Publicznej w Dębowcu, 
Marysia Jonek z Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Zebrzy-
dowicach - Filia w Kończy-
cach Małych, Dominik Szkutek 
z Gminnej Biblioteki w Gole-
szowie - Filia w Cisownicy, 
Weronika Muskalla z Zespołu 
Pozalekcyjnych Zajęć Wycho-
wawczych w Górkach Wielkich, 
Marta Juroszek oraz Anna 
Kukuczka z Gminnej Biblio-
teki Publ icznej w Istebnej 
oraz  Mikołaj Polok, Sabina 
Matuszny, Dominik Ligocki, 
Zuzanna  K i l i an ,  Ba rba ra 
Po loczek ,  Ju l i a  Węg lo r z 
z Gminnej Biblioteki Publicznej 
w Istebnej – Filia w Koniako-
wie; w kategorii prac literac-

J u ż  p o  r a z  k o l e j n y 
Gminna Biblioteka Publiczna 
w Dębowcu zorganizowała 
zajęcia dla dzieci. Zajęcia 
mia ły  bardzo różnorodny 
charakter, dzieci wykonywały 
prace plastyczne, próbowały 
swoich sił w sztuce kulinarnej 
pod hasłem Gotuj z Kaczorem 

Donaldem. Wykonywały także 
z masy solnej makietę parku 
w Dębowcu, n ie zabrakło 
zabawy farbami żelowymi, no 
i jak przystało na małych czy-
telników wykonano zakładki do 
książek.

Gabriela Hałgas
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SPOTkAnIe 
Z POLIcjAnTeM W SP 
DęBOWIec I SIMORADZ.

SPRZąTAnIe śWIATA 2010
Uczniowie Szkoły Podstawo-

wej w Dębowcu wraz z gronem 
pedagogicznym, po raz kolejny 
przystąpili, w ostatnim tygodniu 
września, do akcji Sprzątanie 
Świata. Tegoroczna edycja 
odbywała się pod hasłem: 
Chrońmy bioróżnorodność – 
segregujmy odpady. 

Czy istnieje zatem jakiś 
związek pomiędzy segregacją 
odpadów a zachowaniem róż-
norodności gatunków? Oczy-
wiście, że tak. Krok pierwszy 
to zatem regularna selekcja 
odpadów opakowaniowych. 
Młodzi ekolodzy w czasie akcji 
zbierali więc do odpowied-
nich worków: plastik, szkło 
białe i kolorowe, makulaturę, 
puszki. Nie zapomnieli także, 
że zbiórka może dotyczyć 

zużytego sprzętu elektronicz-
nego i elektrycznego, baterii, 
pustych tuszy  i  tonerów, 
a także  lekarstw. 

Krok drugi to recykling, bądź 
odzysk, któremu poddawana 
jest znaczna część odpadów. 
Wynikiem takiego działania 
jest racjonalne gospodarowa-
nie zasobami przyrodniczymi. 
Dzięki  sortowaniu śmieci , 
między innymi oszczędzamy 
drzewa i lasy poprzez powtórne 
wykorzystanie makulatury. 
Chroniąc więc lasy, oszczę-
dzając wodę i energię dbamy 
tym samym o zachowanie 
i nie zakłócanie równowagi dla 
wszelkich ekosystemów. 

Klaudia Wójtowicz

OśWIATA

cO TO jeST SM?

DO SZkOłY już cZAS…

Dnia 5 października 2010 
roku w Szkole Podstawo-
wej w Simoradzu odbyło się 
spotkanie uczniów z przewod-
niczącym Polskiego Towarzy-
stwa Stwardnienia Rozsianego 
Panem Piotrem Ryszką.

Prowadzący,  który sam 
cierpi na tę chorobę, w ciekawy 
sposób wytłumaczył dzieciom, 
jak ona powstaje, co powoduje 
w ludzkim organizmie i jakie 
trudności w funkcjonowaniu 
stwarza. Dla dzieci najwięk-
szym zaskoczeniem była infor-
macja, że niektóre chore osoby 
nie mogą przez swoją chorobę 
oglądać telewizji, czy też obsłu-
giwać telefonu komórkowego. 

D z i e c i  p o d z i e l o n e  n a 
dwie grupy wiekowe odbyły 
spotkanie, które było podzie-
lone na dwie części. Pierwsza 
miała na celu przybliżenie 
dzieciom czym jest stward-
nienie rozsiane, natomiast 
druga część poświęcona była 
zajęciom praktycznym. Dzieci 
otrzymały szereg ćwiczeń do 
wykonania, które pomogły 
im choć w niewielkim stopniu 
zrozumieć osoby chore na 
stwardnienie rozsiane i wczuć 
się w ich sytuację.

Stella Bulandra

Dn ia  1  wrześn ia  2010 
roku w Szkole Podstawo-
wej w Simoradzu odbyła się 
uroczysta akademia z okazji 
rozpoczęcia roku szkolnego. 
Był to dzień szczególny dla 
uczniów, rodziców, nauczycieli 
oraz pracowników obsługi. 

J a k  c o  ro k u  s p o ł e c z -
ność uczniowska przyjęła 
do swojego grona nowych 
u c z n i ó w,  k t ó r z y  z o s t a l i 
pasowani na uczniów klasy I. 
W tym roku szkolnym klasa 
I liczy 10 uczniów w tym 6 sied-

miolatków oraz 4 sześciolat-
ków. Ich wychowawcą została 
mgr Dorota Malina. Pierwszo-
klasiści otrzymali rogi obfitości 
zasponsorowane przez Radę 
Rodz iców o raz  upomink i 
w postaci wyprawki. Uczniowie 
podczas akademii mieli okazję 
poznać nowych nauczycieli, 
którzy dołączyli do grona peda-
gogicznego w Szkole Podsta-
wowej Simoradzu. 

Stella Bulandra

W dniach 20 i 28 września 
uczniowie szkól podstawowych 
odbyli spotkanie z  policjantem 
z Wydziału Ruchu Drogowego 
Komendy Powiatowej Policji 
w Cieszynie na temat bezpie-
czeństwa na drodze do i ze 
szkoły oraz w domu.

Pan policjant zwrócił szcze-
gólną uwagę na sposób poru-
szania się po drodze pieszych, 
a także na zagrożenia ze strony 
osób obcych. Poruszony został 
również temat odblasków, 
które umożliwiają widoczność 
pieszego z bardzo dalekiej 
odległości. Dzieci podawały 
wiele przykładów noszenia 

odblasków: na kurtce, torni-
strze, nadgarstku oraz odpo-
wiadały na szereg pytań. Pan 
policjant przypomniał również 
o  te le fonach a larmowych 
podając przykłady dzieci , 
które dzwoniąc pod te numery 
uratowały innym życie. Przypo-
mniał także, aby nie otwierać 
obcym drzwi.

Spotkanie to było okazją 
do sprawdzenia wiadomości 
uczniów, które są przekazy-
wane w ramach zajęć lekcyj-
nych. 

 Stella Bulanda
Danuta Jankowska
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OśWIATA

żYć W ZDROWIu chcę – DOPALAcZOM MÓWIę nIe!!!!

SZkOłA PODSTAWOWA Z OgRODZOnej ZWIeDZAłA 
cIeSZYn

S z k o ł a  P o d s t a w o w a 
w Dębowcu, już po raz drugi 
przystąpi ła do ogólnopol-
skiej akcji „Zachowaj Trzeźwy 
Umysł”. Akcja, o której mowa 
ma na celu propagowanie 
zdrowego stylu życia, bez 

s tosowania  jak ichko lwiek 
używek. Mając na uwadze 
ostatnie wydarzenia związane 
z dopalaczami, młodzi ludzie 
naszej placówki postanowili 
wyrazić swój sprzeciw udając 
się z ulotkami traktującymi 

o kampanii do dębowieckich 
instytucji. W dniu 5.10.2010 r. 
odwiedziliśmy: Urząd Gminy, 
Kwiaciarnię, Urząd Pocztowy, 
Sklep Spożywczy oraz Biblio-
tekę Publiczną. Oprócz ww. 
akcji nasi uczniowie uczest-

niczą w warsztatach i eks-
perymentach pt. „Rodzina, 
a alkohol, wiem, rozumiem, 
umiem”.

SP Dębowiec

Zapraszamy również inne 
szkoły na takie i  podobne 
w y c i e c z k i  d o  o ś r o d k ó w 
edukacji ekologicznych na 
ścieżki przyrodnicze czy też 
muzea przyrodnicze w naszym 
powiecie.  Radą i  pomocą 
służy przewodniczący komisji 
ochrony przyrody pod nr tel. 
692592137.

Celem działalności KOP 
PTTK jest wdrożenie młodzieży 

szko lne j  do  poznawan ia 
walorów przyrodniczo – krajo-
brazowych w naszym rejonie 
cieszyńskim oraz popularyzacja 
zdobywania odznaki „Turysta 
Przyrodnik”.

Przewodniczący KOP PTTK 
Beskid Śląski w Cieszynie

Jan Machała

W dniu 18 września 2010 
roku, uczniowie SP w Ogro-
dzonej  w dwóch grupach 
wybral i  s ię na zwiedzanie 
grodu cieszyńskiego. Pogoda 
sprzyjała więc i spacer 5-cio 
godzinny, podzielony na dwie 
trasy zwiedzania był przyjemny 
i udany. W pierwszej grupie 
pod opieką nauczycieli Renaty 
Ciężkowskiej i Joanny Michal-
sk ie j  na jp ierw zwiedzano 
przez 3 godziny nasze cie-
szyńskie rezerwaty przyrody 
„Lasek Miejski nad Puńcówką” 
i „Lasek Miejski nad Olzą”, 
a druga grupa pod opieką 
Joanny Sabiniok i  Renaty 
Mędrek zwiedzała obiekty 
zabytkowe w centrum miasta. 
Grupy następnie wymieniły 
się rejonami zwiedzania. Po 
zabytkowych obiektach opro-
wadzała nas przewodnik Pani 
Jadwiga Żebrok z ramienia 
PTTK. Natomiast po obiektach 
przyrodniczych prowadził Jan 
Machała,  przewodniczący 
komisji ochrony przyrody przy 

oddziale PTTK. Uczniowie 
zwiedzający rezerwaty przyrody 
z zainteresowaniem wysłuchali 
informacji na temat walorów 
przyrodniczych cieszyńskich 
rezerwatów, legendy osobliwo-
ści przyrodniczej cieszynianki 
wiosennej, historii związanej 
z pierwszym księciem cieszyń-
skim Mieszkiem I, pomników 
przyrody występujących na 
ścieżce przyrodniczej i w Parku 
Pod Wałką. Mieli okazję poznać 
również urządzenia hydro-
techniczne znajdujące się na 
rzekach Olzie, Puńcówce, czy 
Młynówce. Poznali też historię 
miejsca pamięci narodowej 
Pod Wałką. Na zakończenie 
chętnie odpowiadali na pytania 
przyrodnicze, a plonem zain-
teresowania było zakupienie 
15 książeczek odznaki „Turysta 
P r z y ro d n i k ” ,  P T T K  o r a z 
zdobycie 40 pkt. za zwiedzane 
obiekty. Wszyscy otrzymali też 
pamiątkowe foldery związane 
z urokami cieszyńskiej przyrody 
„Via natura” 
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kAMPAnIA TRZeźWY uMYSł

TYDZIeń gIeR I ZABAW W SP SIMORADZ

na jezdni z pewnością uchroni 
je przed niewłaściwymi zacho-
waniami i przykrymi skutkami 
wypadków drogowych. Wizuali-
zacją wiedzy i wyrazem zaan-
gażowania dzieci w realizację 
zagadnienia jest wspólnie opra-
cowana i wykonana makieta 
ukazująca prawidłowe zacho-
wania wszystkich uczestników 

ruchu drogowego – pieszych, 
rowerzystów, kierowców samo-
chodów.

Wiedzę na temat bezpiecz-
nego, rozsądnego postępowa-
nia w każdej sytuacji drogowej 
z a w a r ł y  d z i e c i  r ó w n i e ż 
w ułożonych przez siebie wier-
szykach. Oto kilka z nich:

Czy kierowca, czy też pieszy,
Każdy gdz ieś  codz ienn ie 
spieszy.
O swe życie wszyscy dbają,
Zasad ruchu przestrzegają.

Nie jestem na ulicy sam,
O bezpieczeństwo innych 
również dbam.

Kaski wszyscy zakładamy,
Gdy jeździmy rowerami.

Bezpiecznie się poruszamy,
Więc chodzimy z odblaskami.

Danuta Jankowska

Podczas t rwan ia  tego-
rocznej akcji ZTU pragniemy 
skupić się min. na zaintere-
sowaniach, które ma każdy 
uczeń naszej placówki. W dniu 
15.10.2010 r. o swoich pasjach 
opow iedz ie l i  p racown icy 
Urzędu Gminy w Dębowcu. 
Pan Artur Kulesza z-ca wójta  
przedstawił kl. IV zamiłowa-
nie do biegania, wycieczek 
i wspinaczek górskich. Klasa 
V I  na tomias t  wys łucha ła 
i zobaczyła prezentacji Pana 
Remigiusza Jankowskiego 
dyrektora GZOSP w Dębowcu 
dotyczących Formuły 1 oraz 
ra jdów  samochodowych . 
Obaj panowie są zdecydowa-
nymi przeciwnikami wszech 
obecnych dopalaczy zagraża-
jących młodzieży.

We wdrażaniu  pro jektu 
ZTU uczestn iczą również 
najmłodsi uczniowie Szkoły 
Podstawowej w Iskrzyczynie 
– dzieci ze świetlicy szkolnej. 
Obszarem ich działań, prowa-
dzonych przez nauczycielkę 

M. Wrzos, jest aspekt bez-
piecznego i  odpowiedzial-
nego uczestnictwa w ruchu 
drogowym. Dziec i  bardzo 
często są ofiarami różnych 
kolizji i zdarzeń drogowych. Ale 
bywają także ich przyczyną. 
Znajomość zasad bezpiecz-
n e g o  p o ru s z a n i a  s i ę  p o 
drogach, konsekwencji zabaw 

fi lm rysunkowy pt. „Epoka 
lodowcowa III” w Teatrze Elek-
trycznym w Skoczowie.

W środę odwiedzi l iśmy 
największy w Polsce park 
ruchomych dinozaurów Dino-
zator land w Zatorze koło 
Wadowic. Spacer ścieżką edu-
kacyjną w starym lesie pozwolił 
nam przenieść się w czasie 
o setki milionów lat. Porusza-
jące się eksponaty dinozau-
rów wyglądały jak prawdziwe, 
zwłaszcza gdy wsłuchiwaliśmy 
się w ich przerażające odgłosy.

W czwartek wybraliśmy się 
na wycieczkę na Górę Żar. Tam 
kolejką linowo-terenową wyje-
chaliśmy na szczyt, który liczy 
761m n.p.m. Z góry podziwiali-
śmy piękno krajobrazu Beskidu 
Żywieckiego oraz potężny 
zbiornik retencyjny. Jest to 
górny zbiorn ik  e lektrowni 
szczytowo-pompowej Porąb-
ka-Żar. Drugiej co do wielkości 
elektrowni tego typu w Polsce. 
Z zachwytem patrzyliśmy na 
startujących paralotniarzy 

i szybowce. Dużą popularno-
ścią cieszył się tor saneczkowy, 
ale największą frajdą okazał się 
tor pontonowy ze skocznią. 

W piątek uczestniczyliśmy 
w grach zespołowych, takich 
jak dwa ognie, sztafety oraz 
Mistrzostwa Piłki Nożnej.

„Tydzień Gier i Zabaw” ma na 
celu promowanie aktywnego, 
z d r o w e g o  s t y l u  ż y c i a . 
W tym roku z zajęć skorzystało 
aż 59 uczestników. Dla wielu 
z nich była to jedyna forma 
wypoczynku wakacyjnego.

Z o r g a n i z o w a n i e  t a k 
bogatych w at rakc je pół -
kolonii było możliwe dzięki 
funduszom pozyskanym przez 
Gminę Dębowiec na realizację 
projektu „Ochrona i Promocja 
Zdrowia”. Dzieci mile spędziły 
czas pod opieką nauczycieli 
SP Simoradz: Marzeny Glac, 
Joanny Ostafin, Stalli Raszyk 
i Natalii Szewczyk.

SP Simoradz

Po raz  ósmy w Szkole 
Podstawowej w Simoradzu 
zorganizowano „Tydzień Gier 
i Zabaw” dla dzieci, w dniach 
28.VI – 2.VII.2010r. Dzieci 
uczestniczyły w zajęciach 
sportowo-rekreacyjnych, grach 
i  zabawach oraz l icznych 
wycieczkach autokarowych 
w godzinach od 9.00 do 15.00.

W  p o n i e d z i a ł e k  w y j e -
chaliśmy na Krytą Pływalnię 
„Delfin” w Skoczowie, gdzie 

z przyjemnością korzystaliśmy 
z basenów, doskonali l iśmy 
umiejętności pływackie oraz 
oddawaliśmy się wodnym sza-
leństwom.

We wtorek, dzięki wizycie 
w Muzeum Śląska Cieszyń-
skiego, poznawaliśmy kulturę, 
t radycję i  h is tor ię  Śląska 
Cieszyńskiego. Następnie 
odbyliśmy spacer po mieście, 
aby zobaczyć studnię Trzech 
B r a c i .  O b e j r z e l i ś m y  t e ż 

OśWIATA
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PODRÓże PO śWIecIe

PROjekT jęZYkOWY engLISh TeAchIng SMALL  
gRAnTS 2010 R.

Rushmore, Abu 
S imbe l ,  Operę 
w Sydney, Petrę, 
M o a i  -  f i g u r y 
z  Wyspy Wie l -
kanocnej,  Tadż 
Mahal- indyjskie 
m a u z o l e u m , 
B a z y l i k ę  o r a z 
Plac św. Piotra 
w  R z y m i e , 
Ś w i ą t y n i ę 
K u k u l c a n a , 
P o m n i k 
Chrystusa Zbawi-
ciela, Koloseum, 
P a r t e n o n , 
Wenecję i inne.

D z i e c i 
z o b a c z y ł y 
również Polskę 
w miniaturze - 
w skład k tóre j 
wchodzą m.in.: 
Zamek  Kró lewsk i ,  Zamk i 
w Malborku,  Gołuchowie, 
Mosznie, Będzinie, Latarnię 
Morską w Świnoujściu, Ratusz 
z Poznania, Pałac Sułkow-
skich, makieta Tatr, Katedra św. 
Stanisława i Wacława, Sukien-
nice, Pałac w Łańcucie, Pałac 
Branickich, Ratusz z Zamościa.

Wiele radości przyniosła 
dzieciom zabawa w Lunaparku, 
g d z i e  m o g ł y  s k o r z y s t a ć  

z takich atrakcj i  jak: łódź 
piracka, autoscooter, karuzele, 
fikołek, plac zabaw oraz zielony 
labirynt.

Podróże kształcą…
M a m  n a d z i e j ę ,  ż e  t a 

miniaturowa podróż dookoła 
świata zachęci dzieci do jego  
lepszego poznania i zwiększy 
motywację do nauki języka 
angielskiego. 

 Aleksandra Żebrok

Podróże po świecie, odkry-
wanie ciekawych zakątków 
świata i  dobra zabawa to 
marzenie wielu dzieci. Park 
M in ia tu r  „Św ia t  Marzeń” 
w Inwałdzie zagwarantował 
nam to wszystko.

Dla uczestników projektu 
językowego „Scrummy English” 
z SP Dębowiec, realizowa-
nego w ramach Programu Pol-
sko-Amerykańskiej Fundacji 
Wolności ENGLISH TEACHING, 
którego krajowym operato-
rem jest Nidzicka Fundacja 
Rozwoju NIDA, została zorga-

nizowana wycieczka „dookoła 
świata” czyli do Parku Miniatur 
w Inwałdzie koło Wadowic.

Pomysłowo zaprojektowane 
alejki poprowadziły uczestni-
ków do kolejnych państw i ich 
cennych zabytków. W Parku 
Miniatur znajduje się ponad 
50 modeli najsławniejszych 
cudów archi tektonicznych 
świata. Dzieci mogły zobaczyć: 
Świątynię Akropolu, Coloseum, 
Krzywą Wieżę w Pizie, Statuę 
Wolności, Mur Chiński, Wieżę 
Eiff la, Łuk Triumfalny, Big 
Bena, Sfinksa, Biały Dom, Górę 

angielskim, a z drugiej strony 
zagospodarują uczniom czas 
poza lekcjami.

Od września do grudnia, 
uczestnicy programu będą 
wykonywać „My Language 
Portfol io”,  w którym będą 
g r o m a d z i ć  w s z y s t k i e 
dodatkowe materiały językowe, 
prace, ćwiczenia, prezenta-
cje multimedialne wykonane 
w języku angielskim. Najcie-
kawsze port fo l io zostanie 
nagrodzone!

U c z e s t n i c y  p r o j e k t u 
będą wykorzystywać wiedzę 
w praktyce, poznawać tradycje 
i kulturę krajów anglojęzycz-
nych, wykorzystywać nowo-
czesne technologie informa-
cyjne, nawiązywać kontakty 
z  mieszkańcami z  innych 

krajów oraz rozwijać postawy 
twórcze i artystyczne. Propo-
nowane działania będą intere-
sujące dla dzieci ze względu 
na ich aktywizujący charakter. 
W projekcie będą brali udział 
uczniowie z kilku gmin powiatu 
cieszyńskiego, dzięki czemu 
będą mogli porównać poziom 
własnej znajomości języka 
angielskiego, co wzmocni 
wiarę we własne możliwo-
ści i zwiększy motywację do 
dalszej nauki. Dla uczestników 
projektu za udział w różnych 
działaniach przewidziane są 
dyplomy i nagrody rzeczowe.

Aleksandra Żebrok – koordyna-
tor projektu

W Szkole Podstawowej 
w Dębowcu ruszył kolejny 
projekt językowy w ramach 
programu:

„English Teaching”
P o l s k o - A m e r y k a ń s k i e j 

Fundacji Wolności, którego 
krajowym operatorem jest 
Nidzicka Fundacja Rozwoju 
NIDA.

 Tym razem projekt będzie 
miał nazwę:

„Scrummy English”
 
Spośród 90 wniosków nade-

słanych przez szkoły i różne 
instytucje z całej Polski, tylko 
28 zakwali f ikowało się do 
dof inansowania w ramach 
konkursu Small Grants.

W ramach projektu, który 
potrwa od września do grudnia 

2010r, będą prowadzone liczne 
imprezy, konkursy językowe, 
koncerty oraz  przedstawienia. 
Została zorganizowana również 
wycieczka do Parku Miniatur 
w Inwałdzie. Dzięki projektowi 
szkoła otrzyma sprzęt multi-
medialny do nauki  języka 
angielskiego, Laptop, książki, 
słowniki, filmy anglojęzyczne, 
programy komputerowe, tablice 
edukacyjne, a także stroje, 
rekwizyty i materiały dekora-
cyjne do przedstawień teatral-
nych. Prowadzona będzie 
również nieodpłatnie nauka 
języka angielskiego dla dzieci.

D z i a ł a n i a  z a w a r t e 
w projekcie z jednej strony 
umożliwią uczniom podniesie-
nie umiejętności językowych, 
kontakt z żywym językiem 

OśWIATA
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Beata Jarczyk
Urodzona 20 listopada 

1994 roku w Cieszynie, córka 
Janiny i Jana, zamieszkała w 
Dębowcu, gdzie ukończyła 
z wyróżnieniem szkołę 
podstawową. 

W latach 2007-2010 
była uczennicą Gimnazjum 
w Dębowcu. Odznaczała się 
wysoką kulturą osobistą, 
sumiennym wykonywaniem 
obowiązków ucznia. 
Osiągała bardzo dobre i celujące wyniki w nauce, 
otrzymując świadectwa z wyróżnieniem. 

Uczestniczyła w konkursach przedmiotowych. 
W roku 2009/2010 została laureatką Wojewódzkiego 
Konkursu Przedmiotowego z Języka Polskiego, 
uzyskując zwolnienie z części humanistycznej egzaminu 
gimnazjalnego. Uzyskała najwyższy łączny wynik z 
egzaminu gimnazjalnego. Została nagrodzona złotym 
piórem za ukończenie gimnazjum z wyróżnieniem i 
wysoką średnią ocen 5,53.

Swoje uzdolnienia zamierza rozwijać, 
kontynuując naukę w I Liceum Ogólnokształcącym 
im. A. Osuchowskiego w Cieszynie w klasie o profilu  
społecznym.

ZŁOTA KSIĘGA ABSOLWENTÓW
Uchwałą Rady Pedagogicznej z dnia 22 czerwca 2010 r. Beata Jarczyk oraz Anna Kuś zostały wpisane do 

„Złotej Księgi Absolwentów”

GIMNAZJALNIK

Anna Kuś
Urodzona 6 marca 1994 

roku w Cieszynie, córka Ireny 
i Zdzisława, zamieszkała 
w Iskrzyczynie, gdzie 
ukończyła z wyróżnieniem 
szkołę podstawową. 

W latach 2007-2010 
była uczennicą Gimnazjum 
w Dębowcu. Odznaczała się 
wysoką kulturą osobistą, 
skromnością, ambicją i 
pracowitością. Wykazywała 

szczególne zainteresowania w zakresie historii i 
geografii. Osiągała bardzo dobre i celujące wyniki w 
nauce. Brała udział w konkursach przedmiotowych. 
W 2009 roku została laureatką Międzynarodowego 
Ekumenicznego Konkursu Wiedzy Biblijnej „JONASZ””, 
zaś w 2010 roku uzyskała tytuł finalistki Wojewódzkiego 
Konkursu Przedmiotowego z Historii i Geografii.

Na egzaminie gimnazjalnym uzyskała wynik 
łączny 128 pkt. – drugi w szkole. Gimnazjum ukończyła 
z wyróżnieniem, uzyskując bardzo wysoką średnią - 
5,40 i wzorowe zachowanie.

Dalszą naukę będzie kontynuowała w I Liceum 
Ogólnokształcącym im. A. Osuchowskiego w Cieszynie 
w klasie o profilu społecznym.

RADA RODZICÓW
15 września 2010 r. odbyły się wybory do Rady Rodziców. W skład prezydium weszli:

przewodniczący – Dariusz Sławiński
zastępca przewodniczącego – Mariola Legierska

skarbnik – Renata Nowak
sekretarz – Dorota Sadowska

Gimnazjum w Dębowcu składa podziękowanie ustępującej Radzie za efektywną współpracę, a nowo 
wybranym członkom rady sukcesów w działaniu na rzecz społeczności szkolnej.

Zespół redakcyjny: mgr Aleksandra Wigłasz, mgr Joanna Maciałowicz, mgr Wioletta Kominek, mgr Jolanta 
Musiolik, Kamila Szczepańska (3c), 3C, Jola Cupek, Karolina Rzepiela (3b)
Przygotowanie do druku: mgr Barbara Szczypka
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ZAKOPANE - III A i III B
W dniach 7-9 czerwca 2010 

roku obecne klasy 3a i 3b udały 
się na wycieczkę do Zakopanego. 
Początkowo planowany był wyjazd 
do Sandomierza i Kazimierza Dolne-
go. Niestety, warunki pogodowe, a 
w szczególności majowa powódź, 
spowodowały zmianę miejsca 
wycieczki. Mimo to wspaniale ba-
wiliśmy się pod opieką naszych 
wychowawców: pani Joanny Maciało-
wicz, pani Barbary Szczypki oraz 
pana Mariusza Zawady.

Wszystko zaczęło się w ponie-
działek. Z samego rana wyruszyliśmy 
z Dębowca. Już w autobusie panowała 
znakomita atmosfera. Po dotarciu do 
celu poznaliśmy naszego przewod-
nika - pana Jurka, który towarzyszył 
nam przez kolejne trzy dni w 
poznawaniu piękna Zakopanego. 
Około południa wyjechaliśmy 
kolejką na Gubałówkę. Do dziś 
każdy z nas wspomina zapierające 
dech w piersiach widoki ze szczytu 
góry. Następnie spragnieni wrażeń 
udaliśmy się do parku linowego. Przy 
pokonywaniu przeszkód towarzyszyła 
nam pani Maciałowicz. Na koniec 
zza szyb autokaru mieliśmy okazję 
zobaczyć Wielką Krokiew. Niestety, z 
powodu remontu drogi nie mogliśmy 
z bliska zobaczyć skoczni. Wszyscy 
podekscytowani udaliśmy się na 
pierwszy nocleg. Wieczorem w 
ośrodku odbyła się dyskoteka dla 

uczestników naszej wycieczki. Po 
krótkiej nocy czekał nas kolejny 
dzień pełen wrażeń. Wcześnie rano 
wyruszyliśmy na pieszą wędrówkę 

do Doliny Kościeliskiej. Przeszliśmy 
łącznie 20 km. Mimo że trasa była 
forsowna, nie odczuwaliśmy zmę-
czenia, bo mogliśmy podziwiać 
piękne widoki. W czasie wędrówki 
zwiedziliśmy Jaskinię Mroźną, w 
której temperatura wynosiła minus 
3 stopnie, zobaczyliśmy Smreczyński  
Staw i dotarliśmy do schroniska 
Ornak. Wieczorem zmęczeni 
wróciliśmy do ośrodka, gdzie dzień 
zakończyliśmy grillem. Każdy bawił 
się wspaniale. Niestety, nadszedł 
już ostatni dzień naszej przygody w 
Zakopanem. Po pysznym śniadaniu 
wyruszyliśmy na Krupówki w celu 
zakupienia pamiątek. Nas-tępnie 
w muzeum obejrzeliśmy wy-
stawę dzieł znakomitego artysty- 
Władysława Hasiora. Wzbudziła 
ona w nas mieszane uczucia, jednak 
w większości pozytywne. Byliśmy 
zdumieni, że z przedmiotów życia 
codziennego można stworzyć 
prawdziwą sztukę. Po południu 
udaliśmy się na basen i do kręgielni. 
Oczywiście, w drodze powrotnej 
nie mogło zabraknąć postoju w 
McDonaldzie. Wszyscy pełni wrażeń 
i zachwyceni pięknem Podhala 
wróciliśmy do swoich domów.

Myślę, że ta wycieczka na długo 
pozostanie w pamięci wszystkich 
uczestników. Z pewnością każdy z nas 
kiedyś znów powróci do Zakopanego, 
a tymczasem z niecierpliwością 
oczekujemy kolejnej wycieczki.

RÓWNICA - III C
Dnia 26 maja 2010 roku byliśmy na wycieczce 

klasowej na Równicy, w parku linowym. Nasza grupa 
liczyła 20 uczestników i trzech opiekunów. Byli nimi: 
nasza wychowawczyni mgr Joanna Hrapkowicz, pani 
ucząca religii ewangelickiej mgr Marzena Krehut oraz 
mąż naszej wychowawczyni.

O godzinie 7.50 w dzień wyjazdu spotkaliśmy 
się na dworcu kolejowym w Skoczowie. Następnie 
pojechaliśmy pociągiem do Ustronia, skąd czerwonym 
szlakiem ruszyliśmy na Równicę. Po przybyciu na miejsce 
zostaliśmy zapoznani z instruktorami, którzy przygotowali 
dla nas zajęcia integracyjne. Podzielili nas oni na dwie 
dziesięcioosobowe grupy. Naszymi zadaniami było m.in. 
przedostanie się przez „rzekę”, „pajęczą sieć”. Była też 
trasa wyznaczona przez linę zaczepiona wokół pni drzew, 
którą mieliśmy przejść grupami, mając opaski na oczach 
oraz skok zaufania, który miał na celu sprawdzenie, czy 

sobie ufamy. Po skończeniu tychże zajęć udaliśmy się do 
parku linowego, gdzie odbyliśmy krótkie szkolenie, jak 
obsługiwać sprzęt, by uniknąć niepotrzebnych kłopotów. 
Potem rozpoczęła się nasza przygoda w powietrzu. Każdy 
z nas miał okazję pokazać, jak sobie radzi z przeszkodami 
na wysokości oraz czy umie wykorzystać wiedzę zdobytą 
podczas szkolenia. Po przejściu trasy zebraliśmy się w 
grupę, podziękowaliśmy za poświęcony czas i ruszyliśmy 
w drogę powrotną z Równicy do Ustronia Centrum, skąd 
autobusem i samochodami wróciliśmy do domów ok. 
godziny 21.00. Tak zakończyła się nasza przygoda.

Moim zdaniem wycieczka była udana i każdy wrócił 
do domu zadowolony. Był to dobry czas, aby popracować 
w zespole, a także zintegrować się i nabrać do siebie 
zaufania. To była nasza najlepsza wycieczka klasowa i 
myślę, że będzie takich więcej.

Kamila Szczepańska III c

SZKOLNE WYCIECZKI
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Beata Jarczyk
Urodzona 20 listopada 

1994 roku w Cieszynie, córka 
Janiny i Jana, zamieszkała w 
Dębowcu, gdzie ukończyła 
z wyróżnieniem szkołę 
podstawową. 

W latach 2007-2010 
była uczennicą Gimnazjum 
w Dębowcu. Odznaczała się 
wysoką kulturą osobistą, 
sumiennym wykonywaniem 
obowiązków ucznia. 
Osiągała bardzo dobre i celujące wyniki w nauce, 
otrzymując świadectwa z wyróżnieniem. 

Uczestniczyła w konkursach przedmiotowych. 
W roku 2009/2010 została laureatką Wojewódzkiego 
Konkursu Przedmiotowego z Języka Polskiego, 
uzyskując zwolnienie z części humanistycznej egzaminu 
gimnazjalnego. Uzyskała najwyższy łączny wynik z 
egzaminu gimnazjalnego. Została nagrodzona złotym 
piórem za ukończenie gimnazjum z wyróżnieniem i 
wysoką średnią ocen 5,53.

Swoje uzdolnienia zamierza rozwijać, 
kontynuując naukę w I Liceum Ogólnokształcącym 
im. A. Osuchowskiego w Cieszynie w klasie o profilu  
społecznym.

ZŁOTA KSIĘGA ABSOLWENTÓW
Uchwałą Rady Pedagogicznej z dnia 22 czerwca 2010 r. Beata Jarczyk oraz Anna Kuś zostały wpisane do 

„Złotej Księgi Absolwentów”

GIMNAZJALNIK

Anna Kuś
Urodzona 6 marca 1994 

roku w Cieszynie, córka Ireny 
i Zdzisława, zamieszkała 
w Iskrzyczynie, gdzie 
ukończyła z wyróżnieniem 
szkołę podstawową. 

W latach 2007-2010 
była uczennicą Gimnazjum 
w Dębowcu. Odznaczała się 
wysoką kulturą osobistą, 
skromnością, ambicją i 
pracowitością. Wykazywała 

szczególne zainteresowania w zakresie historii i 
geografii. Osiągała bardzo dobre i celujące wyniki w 
nauce. Brała udział w konkursach przedmiotowych. 
W 2009 roku została laureatką Międzynarodowego 
Ekumenicznego Konkursu Wiedzy Biblijnej „JONASZ””, 
zaś w 2010 roku uzyskała tytuł finalistki Wojewódzkiego 
Konkursu Przedmiotowego z Historii i Geografii.

Na egzaminie gimnazjalnym uzyskała wynik 
łączny 128 pkt. – drugi w szkole. Gimnazjum ukończyła 
z wyróżnieniem, uzyskując bardzo wysoką średnią - 
5,40 i wzorowe zachowanie.

Dalszą naukę będzie kontynuowała w I Liceum 
Ogólnokształcącym im. A. Osuchowskiego w Cieszynie 
w klasie o profilu społecznym.

RADA RODZICÓW
15 września 2010 r. odbyły się wybory do Rady Rodziców. W skład prezydium weszli:

przewodniczący – Dariusz Sławiński
zastępca przewodniczącego – Mariola Legierska

skarbnik – Renata Nowak
sekretarz – Dorota Sadowska

Gimnazjum w Dębowcu składa podziękowanie ustępującej Radzie za efektywną współpracę, a nowo 
wybranym członkom rady sukcesów w działaniu na rzecz społeczności szkolnej.

Zespół redakcyjny: mgr Aleksandra Wigłasz, mgr Joanna Maciałowicz, mgr Wioletta Kominek, mgr Jolanta 
Musiolik, Kamila Szczepańska (3c), 3C, Jola Cupek, Karolina Rzepiela (3b)
Przygotowanie do druku: mgr Barbara Szczypka
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ZAKOPANE - III A i III B
W dniach 7-9 czerwca 2010 

roku obecne klasy 3a i 3b udały 
się na wycieczkę do Zakopanego. 
Początkowo planowany był wyjazd 
do Sandomierza i Kazimierza Dolne-
go. Niestety, warunki pogodowe, a 
w szczególności majowa powódź, 
spowodowały zmianę miejsca 
wycieczki. Mimo to wspaniale ba-
wiliśmy się pod opieką naszych 
wychowawców: pani Joanny Maciało-
wicz, pani Barbary Szczypki oraz 
pana Mariusza Zawady.

Wszystko zaczęło się w ponie-
działek. Z samego rana wyruszyliśmy 
z Dębowca. Już w autobusie panowała 
znakomita atmosfera. Po dotarciu do 
celu poznaliśmy naszego przewod-
nika - pana Jurka, który towarzyszył 
nam przez kolejne trzy dni w 
poznawaniu piękna Zakopanego. 
Około południa wyjechaliśmy 
kolejką na Gubałówkę. Do dziś 
każdy z nas wspomina zapierające 
dech w piersiach widoki ze szczytu 
góry. Następnie spragnieni wrażeń 
udaliśmy się do parku linowego. Przy 
pokonywaniu przeszkód towarzyszyła 
nam pani Maciałowicz. Na koniec 
zza szyb autokaru mieliśmy okazję 
zobaczyć Wielką Krokiew. Niestety, z 
powodu remontu drogi nie mogliśmy 
z bliska zobaczyć skoczni. Wszyscy 
podekscytowani udaliśmy się na 
pierwszy nocleg. Wieczorem w 
ośrodku odbyła się dyskoteka dla 

uczestników naszej wycieczki. Po 
krótkiej nocy czekał nas kolejny 
dzień pełen wrażeń. Wcześnie rano 
wyruszyliśmy na pieszą wędrówkę 

do Doliny Kościeliskiej. Przeszliśmy 
łącznie 20 km. Mimo że trasa była 
forsowna, nie odczuwaliśmy zmę-
czenia, bo mogliśmy podziwiać 
piękne widoki. W czasie wędrówki 
zwiedziliśmy Jaskinię Mroźną, w 
której temperatura wynosiła minus 
3 stopnie, zobaczyliśmy Smreczyński  
Staw i dotarliśmy do schroniska 
Ornak. Wieczorem zmęczeni 
wróciliśmy do ośrodka, gdzie dzień 
zakończyliśmy grillem. Każdy bawił 
się wspaniale. Niestety, nadszedł 
już ostatni dzień naszej przygody w 
Zakopanem. Po pysznym śniadaniu 
wyruszyliśmy na Krupówki w celu 
zakupienia pamiątek. Nas-tępnie 
w muzeum obejrzeliśmy wy-
stawę dzieł znakomitego artysty- 
Władysława Hasiora. Wzbudziła 
ona w nas mieszane uczucia, jednak 
w większości pozytywne. Byliśmy 
zdumieni, że z przedmiotów życia 
codziennego można stworzyć 
prawdziwą sztukę. Po południu 
udaliśmy się na basen i do kręgielni. 
Oczywiście, w drodze powrotnej 
nie mogło zabraknąć postoju w 
McDonaldzie. Wszyscy pełni wrażeń 
i zachwyceni pięknem Podhala 
wróciliśmy do swoich domów.

Myślę, że ta wycieczka na długo 
pozostanie w pamięci wszystkich 
uczestników. Z pewnością każdy z nas 
kiedyś znów powróci do Zakopanego, 
a tymczasem z niecierpliwością 
oczekujemy kolejnej wycieczki.

RÓWNICA - III C
Dnia 26 maja 2010 roku byliśmy na wycieczce 

klasowej na Równicy, w parku linowym. Nasza grupa 
liczyła 20 uczestników i trzech opiekunów. Byli nimi: 
nasza wychowawczyni mgr Joanna Hrapkowicz, pani 
ucząca religii ewangelickiej mgr Marzena Krehut oraz 
mąż naszej wychowawczyni.

O godzinie 7.50 w dzień wyjazdu spotkaliśmy 
się na dworcu kolejowym w Skoczowie. Następnie 
pojechaliśmy pociągiem do Ustronia, skąd czerwonym 
szlakiem ruszyliśmy na Równicę. Po przybyciu na miejsce 
zostaliśmy zapoznani z instruktorami, którzy przygotowali 
dla nas zajęcia integracyjne. Podzielili nas oni na dwie 
dziesięcioosobowe grupy. Naszymi zadaniami było m.in. 
przedostanie się przez „rzekę”, „pajęczą sieć”. Była też 
trasa wyznaczona przez linę zaczepiona wokół pni drzew, 
którą mieliśmy przejść grupami, mając opaski na oczach 
oraz skok zaufania, który miał na celu sprawdzenie, czy 

sobie ufamy. Po skończeniu tychże zajęć udaliśmy się do 
parku linowego, gdzie odbyliśmy krótkie szkolenie, jak 
obsługiwać sprzęt, by uniknąć niepotrzebnych kłopotów. 
Potem rozpoczęła się nasza przygoda w powietrzu. Każdy 
z nas miał okazję pokazać, jak sobie radzi z przeszkodami 
na wysokości oraz czy umie wykorzystać wiedzę zdobytą 
podczas szkolenia. Po przejściu trasy zebraliśmy się w 
grupę, podziękowaliśmy za poświęcony czas i ruszyliśmy 
w drogę powrotną z Równicy do Ustronia Centrum, skąd 
autobusem i samochodami wróciliśmy do domów ok. 
godziny 21.00. Tak zakończyła się nasza przygoda.

Moim zdaniem wycieczka była udana i każdy wrócił 
do domu zadowolony. Był to dobry czas, aby popracować 
w zespole, a także zintegrować się i nabrać do siebie 
zaufania. To była nasza najlepsza wycieczka klasowa i 
myślę, że będzie takich więcej.

Kamila Szczepańska III c

SZKOLNE WYCIECZKI
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SAMORZĄD UCZNIOWSKI 2010/2011
PRZEWODNICZĄCA

Paulina Szendzielarz 2c
ZASTĘPCA

Katarzyna Siewko 3a
SKARBNICY

Kamil Duda 3b
Kamil Jarco 3a
Jakub Drózd 3a
KRONIKA SU

Gabriela Legierska 3b
Natalia Ryczek 3b

SEKCJA ORGANIZACYJNA
Joanna Machej 3c
Anna Olejarz 3c

Michalina Pałka 3c
Sandra Legierska 3c

Kamil Duda 3b
Kamil Jarco 3a
Jakub Drózd 3a
OPIEKUN SU:

mgr Joanna Maciałowicz
GRATULUJEMY!!!

Skład SU 2010/2011
1A  Tomasz Staniek
 Arkadiusz Janota
1B Alicja Czerniak
 Paweł Krupa
1c Aneta Herczyk
 Wiktoria Cienciała
 Dominik Jarco
 Paweł Hałgas
2A Michał Kubicius
 Adrian Handzlik
 Dawid Pluciński
 Patryk Chlebiej
2B Arkadiusz Szymala
 Kamil Franek 
 Damian Szczypka
 Dawid Plinta
2C Alicja Gorońska
 Paulina Szendzielarz
 Jan Wajdzik
 Seweryn Nawieśniak
3A Katarzyna Siewko
 Jakub Drózd
 Kamil Jarco
 Ewelina Gill
3B Gabriela Legierska
 Natalia Ryczek
 Joanna Skiba
 Kamil Duda
3C Joanna Machej
 Sandra Legierska
 Anna Olejarz
 Michalina Pałka

III C
Nasza klasa 
rozgadana 
jest od rana.
Sebastian z 
Piotrkiem 
całą lekcję 
gadają.
Ada z 
Kamilą 
zawsze 
razem się 
trzymają.
Piotrek same 
dobre stopnie zbiera.
Szymek z angielskiego Einstein jest.
Sandra, Asia i Kamila rocka słuchają.
Ania z Michasią zawsze dobre humory mają i reggae kochają.
Sławek czasomierz, czas nam do końca lekcji odlicza.
Radek śmieszne teksty zalicza.
Klaudia miła i sympatyczna jest.
Aga i Kamila to siostry kochające się.
Krysia i Dorota papużki nierozłączki dwie.
Sebastian H. odpowiedź od słowa “ten” zaczyna.
Damian z Darkiem nigdy się nie odzywają.
Szymon z Bartkiem z uśmiechem na twarzy dzień witają.
Artur z Marcinem blisko siebie mieszkają i od rana ze sobą 
gadają.
Mateusze oba blond wybuchową mieszankę tworzą.
Oto cała nasza klasa 3c!

Sandra, Michasia, Ania i Asia

Pierwsze dni w gimnazjum
Rozpoczęcie nauki w gimnazjum wydawało by się prostą 
sprawą, ale niestety, tak nie było. Gdy po koszmarnej nocy przed 
rozpoczęciem roku szkolnego wstałam o 7:00 i zaczęłam się 
przygotowywać, to tylko nasuwały mi się na myśl pytania: Czy 
trafię do sali, w której odbędzie się uroczyste rozpoczęcie roku 
szkolnego ? Czy będę wiedzieć, gdzie potem mam się udać ? Czy 
moja przyjaciółka będzie czekać na mnie ? Na szczęście, obawy 
zniknęły po przekroczeniu progu nowej szkoły. Okazało się, że 
w gimnazjum jest bardzo sympatycznie i panuje miła atmosfera. 
Już drugiego dnia zaczęliśmy się poznawać. Na lekcjach 
organizacyjnych wszyscy uważnie słuchali nowych nauczycieli. 
Zauważyłam, że w gimnazjum jest więcej materiału do uczenia 
się niż w szkole podstawowej, no cóż trudno. Nie spodziewałam 
się, że będzie tak cudownie i bardzo się cieszę, że trafiłam do 
klasy 1 B.

Szymon Bochenek, Piotr Boruta, Klaudia Dzięgiel, Kamila Gawlas, Bartłomiej Gola, 
Mateusz Goryczka, Sebastian Haratyk, Agnieszka Janik, Sławomir Kabiesz, Radosław 
Klocek, Szymon Knobloch, Damian Kret, Adrianna Krupa, Kamila Legierska, Sandra 
Legierska, Joanna Machej, Dorota Manderla, Anna Olejarz, Michalina Pałka, Artur 
Sitko, Dariusz Staniek, Kamila Szczepańska, Krystyna Szczepańska, Sebastian 
Szewczyk, Mateusz Trombik, Marcin Wojtal, Piotr Zubek
Na zdjęciu znajdują sie również wychowawczyni klasy mgr Joanna Hrapkowicz oraz 
pani dyrektor mgr Felicja Dudzińska
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Rozpoczęcie roku szkolnego
1 września 2010 roku uczniowie, grono pedagogiczne oraz zaproszeni goście z 
uśmiechem na twarzach zgromadzili się w naszych szkolnych murach. Uroczy-
stość rozpoczęła się tradycyjnie wprowadzeniem pocztu sztandarowego. Pani 
d y r e k t o r powitała wszystkich uczniów, nauczycieli, a 

także innych pracowników szkoły. „Nie tak ła-
two pożegnać się z plażami tonącymi w słoń-
cu, z leśnymi ostępami pełnymi grzybów, 
jagód i łosi, z górami i jeziorami, nie tak ła-
two opuścić wakacyjne znajomości czy nie 
daj Boże miłości” - tymi słowami uczniowie 
klasy drugiej rozpoczęli program artystyczny, budząc nas ze snu, 
w którym nadal trwają nasze wakacyjne przygody. Ich występ udoskonalił chór 
szkolny pod batutą pana Tadeusza Kraszewskiego. Po części oficjalnej ucznio-

wie spotkali się z wychowawcami w klasach, gdzie zapoznali się z organizacją no-
wego roku szkolnego oraz poznali swój plan lekcji.

Powrót do szkoły wymaga od nas nieco walki z naszą naturą, która najchętniej pozostałaby w domu, lecz wakacje już 
nam się znudziły, pora zabrać się do pracy!

Jola i Karolina

Wakacje już za nami, lecz wspomnienia pozostają w 
naszych sercach. Wystarczy zamknąć oczy, a wszystkie 
powracają. Jedni czują dotyk piasku i słyszą szum fal, inni 
przypominają sobie trud górskiej wspinaczki. Spędzanie 
wakacji nie opiera się tylko na miejscu, jakie wybierzemy, 
lecz także na naszych własnych pomysłach i odrobinie 
wyobraźni.
Uczniowie naszej szkoły w bardzo różnorodny sposób 
zagospodarowali ten wolny czas. Otóż wielu spośród 
naszego grona wyjechało za granicę. Najczęściej 
wybieranymi miejscami okazały się: Włochy, Turcja oraz 
Chorwacja. Przebywając w tych miejscach, gimnazjaliści 
rozkoszowali się piękną pogodą oraz bliżej poznali inną 
kulturę i zwyczaje. W ich wspomnieniach najczęściej 
powracają wspaniałe widoki oraz mili ludzie. Oczywiście, 
nie zabrakło prawdziwych patriotów, którzy niechętnie 
przekraczają granicę naszego państwa. Ten sposób 
również okazał się trafiony, gdyż, jak wiemy, Polska jest 
krajem ciekawym zarówno ze względów historycznych jak 
i turystycznych. Wielu z nas uczestniczyło w koloniach 
i obozach tematycznych, co dało okazję oderwania się 
od codzienności, przeżycia niezapomnianych przygód 
oraz poznania nowych przyjaciół, a nawet zakosztowali 
miłości. Jednak wszędzie dobrze, lecz w domu najlepiej. 

Gimnazjalistów, pozostających w domach, dobra zabawa 
wcale nie ominęła, gdyż często uczestniczyli festynach, 
które organizowane były na terenie naszej gminy. Wakacje 
były dla nas okazją rozwijania swoich umiejętności i pasji. 
Pracowaliśmy wytrwale nad kondycją fizyczna, grając 
w piłkę nożną, koszykówkę oraz siatkówkę. Niektórzy 
wzbogacali swoją wyobraźnię, rysując i malując, a także 
zgłębiając się w literaturze, inni natomiast stale ćwiczyli 
zręczność swoich palców poprzez grę na komputerze. 
W większości przypadków nie rozstawaliśmy się 
również z naszym wiernym przyjacielem, jakim jest 
odbiornik telewizyjny. Wybierane przez nas filmy miały 
oczywiście charakter edukacyjny. Pozostała jeszcze grupa 
najrozsądniejszych spośród nas, to właśnie im należy się 
szczególne uznanie, ponieważ swój wolny czas poświęcili, 
podejmując pracę sezonową. Był to dla nich przedsmak 
dorosłego życia.
Gdy 1 września powróciliśmy do szkoły wielu z nas myślało, 
a nawet bezustannie powtarzało słowa: ”Wakacje trwały 
zbyt krótko!”. Jednak to w szkole uczymy się prawdziwego 
życia. Na pocieszenie dodam, że już teraz możemy zacząć 
wielkie odliczanie, do następnych wakacji pozostało 
jeszcze tylko …dziewięć miesięcy.

Karolina Rzepiela

WAKACJE...
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Rozpoczęcie roku szkolnego
1 września 2010 roku uczniowie, grono pedagogiczne oraz zaproszeni goście z 
uśmiechem na twarzach zgromadzili się w naszych szkolnych murach. Uroczy-
stość rozpoczęła się tradycyjnie wprowadzeniem pocztu sztandarowego. Pani 
d y r e k t o r powitała wszystkich uczniów, nauczycieli, a 

także innych pracowników szkoły. „Nie tak ła-
two pożegnać się z plażami tonącymi w słoń-
cu, z leśnymi ostępami pełnymi grzybów, 
jagód i łosi, z górami i jeziorami, nie tak ła-
two opuścić wakacyjne znajomości czy nie 
daj Boże miłości” - tymi słowami uczniowie 
klasy drugiej rozpoczęli program artystyczny, budząc nas ze snu, 
w którym nadal trwają nasze wakacyjne przygody. Ich występ udoskonalił chór 
szkolny pod batutą pana Tadeusza Kraszewskiego. Po części oficjalnej ucznio-

wie spotkali się z wychowawcami w klasach, gdzie zapoznali się z organizacją no-
wego roku szkolnego oraz poznali swój plan lekcji.

Powrót do szkoły wymaga od nas nieco walki z naszą naturą, która najchętniej pozostałaby w domu, lecz wakacje już 
nam się znudziły, pora zabrać się do pracy!

Jola i Karolina

Wakacje już za nami, lecz wspomnienia pozostają w 
naszych sercach. Wystarczy zamknąć oczy, a wszystkie 
powracają. Jedni czują dotyk piasku i słyszą szum fal, inni 
przypominają sobie trud górskiej wspinaczki. Spędzanie 
wakacji nie opiera się tylko na miejscu, jakie wybierzemy, 
lecz także na naszych własnych pomysłach i odrobinie 
wyobraźni.
Uczniowie naszej szkoły w bardzo różnorodny sposób 
zagospodarowali ten wolny czas. Otóż wielu spośród 
naszego grona wyjechało za granicę. Najczęściej 
wybieranymi miejscami okazały się: Włochy, Turcja oraz 
Chorwacja. Przebywając w tych miejscach, gimnazjaliści 
rozkoszowali się piękną pogodą oraz bliżej poznali inną 
kulturę i zwyczaje. W ich wspomnieniach najczęściej 
powracają wspaniałe widoki oraz mili ludzie. Oczywiście, 
nie zabrakło prawdziwych patriotów, którzy niechętnie 
przekraczają granicę naszego państwa. Ten sposób 
również okazał się trafiony, gdyż, jak wiemy, Polska jest 
krajem ciekawym zarówno ze względów historycznych jak 
i turystycznych. Wielu z nas uczestniczyło w koloniach 
i obozach tematycznych, co dało okazję oderwania się 
od codzienności, przeżycia niezapomnianych przygód 
oraz poznania nowych przyjaciół, a nawet zakosztowali 
miłości. Jednak wszędzie dobrze, lecz w domu najlepiej. 

Gimnazjalistów, pozostających w domach, dobra zabawa 
wcale nie ominęła, gdyż często uczestniczyli festynach, 
które organizowane były na terenie naszej gminy. Wakacje 
były dla nas okazją rozwijania swoich umiejętności i pasji. 
Pracowaliśmy wytrwale nad kondycją fizyczna, grając 
w piłkę nożną, koszykówkę oraz siatkówkę. Niektórzy 
wzbogacali swoją wyobraźnię, rysując i malując, a także 
zgłębiając się w literaturze, inni natomiast stale ćwiczyli 
zręczność swoich palców poprzez grę na komputerze. 
W większości przypadków nie rozstawaliśmy się 
również z naszym wiernym przyjacielem, jakim jest 
odbiornik telewizyjny. Wybierane przez nas filmy miały 
oczywiście charakter edukacyjny. Pozostała jeszcze grupa 
najrozsądniejszych spośród nas, to właśnie im należy się 
szczególne uznanie, ponieważ swój wolny czas poświęcili, 
podejmując pracę sezonową. Był to dla nich przedsmak 
dorosłego życia.
Gdy 1 września powróciliśmy do szkoły wielu z nas myślało, 
a nawet bezustannie powtarzało słowa: ”Wakacje trwały 
zbyt krótko!”. Jednak to w szkole uczymy się prawdziwego 
życia. Na pocieszenie dodam, że już teraz możemy zacząć 
wielkie odliczanie, do następnych wakacji pozostało 
jeszcze tylko …dziewięć miesięcy.

Karolina Rzepiela

WAKACJE...
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PROgRAM „POMOc PAńSTWA W ZAkReSIe 
DOżYWIAnIA”

TeMAT DO PRZeMYśLenIA

z posiłku, natomiast 107 osób 
z zasiłku celowego na zakup 
żywności. 

W ramach programu dopo-
sażono wszystkie stołówki 
w szkołach i przedszkolach 

na łączną kwotę 24.500 zł. 
Z tego ze środków własnych 
wydatkowano kwotę 12.000 zł 
natomiast z dotacji celowej 
12.500 zł. 

Zofia Stabrawa

Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej realizuje wieloletni 
program „Pomoc państwa 
w zakresie dożywiania”.  
Założeniem programu jest 
objęcie jak największej liczby 

dzieci i młodzieży ze szkół 
dożywianiem. Program finan-
sowany jest z dwóch źródeł: 
z dotacji celowej oraz środków 
własnych gminy.  Od początku  
roku 109 osób korzystało 

Coraz więcej młodych ludzi 
sięga po alkohol, najczęściej 
po piwo, bo „orzeźwia”, bo 
bardziej dostępne, bo dodaje 
splendoru dorosłości, „pseudo-
dorosłości”.

Spożywanie alkoholu przez 
nastolatków to narażanie się 
na poważne szkody związane 
z  a l k o h o l e m  t a k i e  j a k : 
wypadki( w tym śmiertelne), 
konflikty z prawem, zachowa-
nia agresywne, duże ryzyko 
stania się ofiarą przestępstwa, 
konflikty społeczne i rodzinne, 
zahamowanie rozwoju emocjo-
nalnego, zaburzenia procesu 
d o j r z e w a n i a ,  o b n i ż e n i e 
motywacji do wyznaczania 
i osiągania celów życiowych 
i realizacji marzeń.

To prawda, że w mediach 
i nie tylko, bez przerwy o tym 
się mówi, że organizowane są 
akcje „bezpiecznie na drodze” 
i mimo tego ciągle jest dużo 
wypadków, którymi sprawcami 
są pijani kierowcy.

Skąd się to bierze? Proste. 
To my wszyscy pozwalamy, by 
kierowca po spożyciu siadł za 
kierownicę.

To my pozwalamy by młody 
człowiek kupował a lkohol 
i nie reagujemy bo „chcemy 
mieć święty spokój i to nie jest 
nasza sprawa”. A gdzie nasze 
sumienia? Czy także byśmy 
nie reagowali gdyby nasze 
nastoletnie dziecko kupowało 
alkohol? Są tacy sprzedawcy, 
którzy nastolatkowi sprzedają 
alkohol bo dla nich ważniejszy 
jest utarg niż zdrowie jakiegoś 
obcego małolata.

Ta k i e  p o s t a w y,  t a k i e 
zachowania to jest niegodne 
dorosłego, mądrego człowieka.

Proszę, to co napisałam, 
wziąć pod uwagę, przemyśleć, 
przeanalizować i gdy zajdzie 
taka sytuacja, reagować.

Nie należy się bać zwracać 
uwagę osobom sprzedającym 
alkohol nieletnim, osobom 
wsiadającym za kierownicą po 
spożyciu alkoholu bo chodzi 
tu o rzecz bardzo ważną, 
jedyną, niepodważalną: o życie 
i zdrowie człowieka.

 Ewa Czudek

Wiadomo, że alkohol jest 
produktem legalnym, takim 
samym towarem rynkowym jak 
inne i nie podlega zasadom 
wolnego rynku. Spożywanie 
alkoholu jest sprawą indywidu-
alną każdego dorosłego kon-
sumenta, ale kiedy jego picie 
powoduje negatywne konse-
kwencje dla otoczenia, rodziny, 
wtedy wkracza prawo.

Alkohol jest dla ludzi, ale 
ludzi rozumnych, takich, którzy 
wiedzą kiedy i ile mogą wypić, 
by nie skończyło się to dla 
nich i ich najbliższych tragicz-
nie. A tragiczne zakończenie 
spożywania to np. spowodo-
wanie śmiertelnego wypadku, 
gdy prowadzi się samochód 
po spożyciu jednego piwa 
lub kieliszka wódki, to ciężkie 
pobicie żony po przyjściu 
z baru i nie tylko, to bicie 
dzieci, zastraszanie najbliż-
szych, agresywne zachowania. 
Alkohol iluzorycznie „pomaga” 
rozwiązać doczesne problemy, 
ale także upadla człowieka, 
niszczy jego godność, zdrowie.

A najbardziej mylna jest 
postawa, która ujawnia się 
w myśleniu osób spożywają-

cych alkohol. Myślą najczęściej  
tak: „Ja nie piję tyle, co inni, 
dbam o dom, jestem czysty. 
Alkohol jest dla ludzi i mnie na 
pewno nie przydarzy się nic 
złego”.

A jeżeli zdarzy się, że po 
wypiciu prowadzą samochód 
i  nic się nie wydarzyło to 
przecież następnym razem 
także się nic nie wydarzy- do 
czasu. Wtedy może zginąć 
osoba niewinna.

Bardzo często najbl iżs i 
pozwalają by po spożyciu 
alkoholu kierowca siadł za kie-
rownicę-bo trzeba wrócić do 
domu, bo to tylko 500 metrów 
lub 1 kilometr do przejecha-
nia, albo jedzie się bocznymi 
drogami, gdzie nikt o tej porze 
nie chodzi.

Tych „bo” i „albo” jest tyle, 
że wydaje się to bardzo bez-
pieczne-do momentu gdy się 
coś nie zdarzy. Świadczy to 
o bezmyślności  i  o braku 
szacunku do życia i zdrowia 
nie tylko siebie i najbliższych, 
ale i obcych ofiar wypadku.

Takie zachowania nie są 
godne osób dorosłych i nie 
tylko.

gOPS

ZARZĄD GMINY
Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej serdecznie zaprasza na 

„Dzień Seniora”
który odbędzie się w dniu 27.11.2010r. o godz.13-tej w Gminnym Ośrodku Kultury Sportu i Turystyki w Łączce 71

Osoby, które nie są w stanie dojechać we własnym
zakresie proszone są o zgłoszenie telefoniczne tego faktu w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Dębowcu(33 856 22 42)

do dnia 24.11.2010 r.
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kRYZYS RODZInY?

gOSPODYnIe Z łącZkI ZDOBYWAją PRAgę
PRAGA- miasto stu wież, 

najpiękniejsza stolica Europy, 
zwana „Złotą Pragą”.

To właśnie tam 28.08.2010r. 
z inicjatywy Koła Gospodyń 
Wie j sk i ch   w  Łączce  47 
o s o b o w a  g r u p a  – p a n i e 
z  rodz inami  i  zna jomymi, 
przy pięknej pogodzie mogła 
zwiedz ić  s to l icę  naszych 
sąsiadów. Dzięki bogatemu 
programowi naszej wycieczki-
spacer przez zamek Praski od 
Placu Hradcanskie  Namesti  
poprzez I, II i III dziedziniec 
zamkowy, przejście starymi 
zamkowymi  schodami  na 
Małą Stronę w okolice Pałacu 
Va l d e n s t r a j n a ,  p r z e j ś c i e 
przez Kempe na Most Karola 
i  dalej  traktem koronacyj-
nym, można było nasycać się 

pięknymi widokami romań-
skich,  gotyckich,  baroko-
wych i klasycznych budowli. 
Bez wątpienia Praga jest 
piękna, niesamowita i tajem-
nicza. Miasto swoim urokiem 
i klimatem czaruje nie tylko 
tu rys tów,  a le  także  jego 
rdzennych mieszkańców. Zde-
cydowanie warto tam pojechać, 
już dziś planujemy następny 
wy jazd - t ym razem może 
Budapeszt?

Chcielibyśmy podziękować 
naszemu  przewodnikowi oraz 
Biurze Turystycznemu Warta 
z Ustronia za podróż pełną nie-
samowitych i niezapomnianych 
wrażeń. 

Irena Bączek  
(przewodnicząca KGW Łączka)

granicą Polski. Dla większości 
nowożeńców, są to pierwsze 
związki formalne. Zaledwie 32 
osoby posiadały stan cywilny 
inny niż panna/kawaler, 27 
z nich to rozwodnicy. Średnia 
wieku statystycznego pana 
młodego to prawie 31 lat, zaś 
panny młodej 28. Z zebranej 
dokumentacji wynika że nie 
przetrwały do dzisiaj tylko 4 
małżeństwa zawarte od 2005 
roku. 

Na podstawie tych danych, 
można stwierdzić, że choć 
średnia wieku małżonków 
jest dość wysoka to i  tak 
odstajemy od światowych 

s tandardów.  Wstępu jemy 
w związki małżeńskie chętniej 
niż przeciętni Europejczycy, 
nie uciekamy od życia rodzin-
nego, nadal szukamy w nim 
oparcia i szczęścia. Miejmy 
nadzieje, że takie tendencje się 
utrzymają w naszej społeczno-
ści lokalnej przez długie lata. 
Z punktu widzenia gminy jest to 
bardzo istotne, gdyż w obliczu 
ogó lnego  k ryzysu  demo -
graficznego, który dosięga 
również i nas, rodzina to jedyna 
nadzieja na przyszłość. 

Maria Kulesza

Od wielu lat mówi się, że 
mamy do czynienia z kryzysem 
rodziny. Socjologowie na całym 
świecie obserwują zmiany 
związane z tym zjawiskiem. 
Przede wszystkim spada liczba 
zawieranych małżeństw oraz 
liczba planowanego potomstwa. 
Jest to głównie spowodowane 
trudną sytuacją ekonomiczną 
i mieszkaniową młodych ludzi. 
Coraz więcej osób decyduje 
się również na samotne życie 
lub związki partnerskie niesfor-
malizowane. Społeczeństwo 
już nie wyklucza i nie potępia 
tych, którzy podejmują takie 
decyzje..

Czy kryzys rodziny jako taki 
ma miejsce w naszej gminie? 
Czy poddajemy się ogólnym 
tendencjom, czy tez stoimy na 
straży tradycji?

Dane zgromadzone w USC 
Dębowiec ,  za  la ta  2005-
2009, wskazują że w gminie 
Dębowiec zawieranych jest 
średnio 26 małżeństw rocznie. 
Są to śluby zarówno wyzna-
niowe (szczegółowe dane 
odnośnie ślubów wyznanio-
wych i miejsca ich zawarcia 
znajdują się w tabeli poniżej), 
jak i cywilne. W liczbie tej 
zawarte są również ś luby 
mieszkańców zawarte poza 

Rok 
zawarcia 

ślubu

Ilość ślubów zawartych w poszczególnych kościołach
Śluby 

cywilneDębowiec Simoradz Ogrodzona

WE WK WE WK WE WK

2005 3 10 - 3 - 2 4

2006 - 6 1 3 1 3 11

2007 1 7 1 3 1 3 11

2008 3 4 - 4 1 7 8

2009 - 5 - 4 - 9 11

razem 7 32 2 17 3 24 45
WE - wyznaniowy ewangelicki, WK - wyznaniowy katolicki

Varia



D
ęb
ow
ie
śc
i

26Strona

DęBOWIec OD kuchnI

nIeZAPOWIeDZIAnI gOścIe? – nIe MA PROBLeMu

Kolejne spotkanie Klubu 
Kobiet Twórczych, które odbyło 
się 11.08.2010r upłynęło pod 
hasłem „coś na ząb - czyli 
czym poczęstować niezapo-
wiedzianych gości”. Podczas 
posiedzenia, zgromadzone 
panie w praktyczny sposób, 
podzieliły się swoimi niezawod-
nymi przepisami kulinarnymi, 
które sprawdzają się w każdej 
sytuacji. Głównie królowały 
s a ł a t k i  i  c o ś  s ł o d k i e g o . 
Na zakończenie w trakcie 
wspólnego grillowania, odbyła 
się degustacja przygotowanych 
potraw, nad którymi pieczę 
objęła Pani Krystyna Woźniak 
z Iskrzyczyna. 

Poniżej zamieszczamy kilka 
przepisów naszych klubowi-
czek. 

Sałatka 1:
sałata lodowa, tuńczyk, 

pomidor, ogórek, oliwa, sól
Sałatka 2:
m a k a r o n  ( m u s z e l k i , 

świderki), tuńczyk, majonez
Sałatka 3:
sałata lodowa, pomidor, 

cze rwona  cebu la ,  o l iwa , 
przyprawy

Sałatka 4:
ryż, prażony słonecznik, 

ogórek, kukurydza, czosnek, 
majonez, przyprawy

Sałatka 5:
feta, 4 pomidory bez skórki 

(odsączyć wodę) ,  z ie lona 
cebula, ogórek bez skóry i bez 
pestek

Sałatka 6:
ryż ananas,  kukurydza, 

czosnek, curry, zielona pie-
truszka, majonez, sól, pieprz

Sałatka 7:
ziemniaki, ogórek konser-

wowy lub kiszony, ogórek 
świeży, jabłko, pietruszka, 
c z o s n e k ,  m a j o n e z  ( z e 
śmietaną), przyprawy

Sałatka 8:
pomidor, ogórek kiszony, 

j ab łko ,  cebu la ,  czosnek , 
bazyl ia,  ol iwa, sól,  pieprz 
kolorowy (najlepiej świeżo 
mielony)

Sałatka 9:
jajka, pomidor, ser, ogórek
Sałatka 10:
kalaf ior  i  brokuł  zblan-

szować, podzielić na małe 
różyczki, cebula czerwona, 
boczek pokrojony w kosteczkę 
usmażony, suszona żurawina, 

sos: majonez, ocet winny, 
sól, pieprz, cukier

Sałatka 11:
Pierś z kurczaka pokroić 

ma małe kawałeczki, doprawić 
solą, pieprzem, curry, smażyć 
na dobrze rozgrzanej patelni na 
oliwie około 3-5 minut.

U s m a ż o n e  k a w a ł e c z k i 
kurczaka odsączyć z oliwy na 
papierze, można użyć kawałki 
pieczonego kurczaka.

S e l e r  k o n s e r w o w y , 
kukurydza, ananas, majonez, 
sól, pieprz.

Wszystko razem wymieszać 
i schłodzić.

Ogórek faszerowany:
przygo tować  b ia ł y  se r 

z rzodkiewką i przyprawami
ogórek podzielić na 3 części 

(w zależności od długości 
ogórka), wydrążyć (ale nie na 
wylot), nadziać serkiem

Pomidory faszerowane:
śc iąć  gó ry  w  pomido -

rach (można je zostawić do 
dekoracji), wydrążyć środki

przygotować serek wiejski 
z cebulką, solą, pieprzem, 
można dodać curry, czosnek, 
k u k u r y d z ę ,  z i e l e n i n ę , 
czerwoną paprykę pokrojoną 

w kosteczkę, lub coś innego 
według własnego uznania 
i  pomysłowości. Pomidory 
nadz iać  ob f i c ie  se rk iem, 
przykryć śc ię tymi  górami 
pomidora.

C o ś  n a  s ł o d k o  – 
Pychotka:

½ kostki masła
½ szklanki cukru
cukier waniliowy
2 łyżki miodu
2 łyżki kakao
Wszystkie składniki roztopić 

w rondlu, zdjąć z ognia, wsypać 
garść posiekanych orzechów 
laskowych, garść posiekanych 
orzechów włoskich, garść 
rodzynek, 250g płatków kuku-
rydzianych.

W s z y s t k o  d o k ł a d n i e 
wymieszać, wylać na głęboką 
blaszkę (20x30cm) wyłożoną 
papierem, przykryć papierem, 
równomier n ie  p rzyc isnąć 
całość czymś ciężkim.

P o c z e k a ć  a ż  m a s a 
wystygnie,  kro ić  na małe 
batoniki. Smacznego.

Danuta Jankowska
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OgłOSZenIA

Jesień wcale nie musi być smutna!-
 /Przekonaj się sam!/

Tak, to prawda. Jesień da się lubić, jesień nawet można 
pokochać i za nią tęsknić. Recepta jest bardzo prosta. 
Wystarczy odrobina letnich wspomnień przyprawionych 
szczyptą wrześniowego słońca, zapachem październiko-
wych jarzębin i muzyką listopadowego deszczu. Wszystkich 
młodszych i starszych mieszkańców Iskrzyczyna, którzy 
chcą miło spędzić jesienny wieczór zapraszamy na spotkanie, 
które odbędzie się w dniu 18 listopada o godz. 17.00. w Sali 
miejscowej OSP.

Wicher wieje, deszcz zacina,
Jesień, jesień już!
Świerka świerszczyk zza komina…

a o czym?
O tym opowiedzą Państwu najmłodsi mieszkańcy Iskrzy-

czyna, którzy przygotowali program.

Mariola Wrzos 
Danuta Jankowska

ZAJĘCIA W GOKSiT

ZAPRASZAMY WSZYSTKICH CHĘTNYCH DO OŚRODKA 
KULTURY W ŁĄCZCE

PONIEDZIAŁEK  
ZAJĘCIA PLASTYCZNE DLA DZIECI
GRUPA MŁODSZA GODZINA  16.00
GRUPA STARSZA GODZINA  17.30

WTOREK 
ZAJĘCIA Z SALSY GODZINA 17.00

ŚRODA 
KLUB KOBIET TWÓRCZYCH GODZINA 18.00 (z wyjątkiem 
dwóch najbliższych spotkań tj 27.10.2010 i 3.11.2010 kiedy 
przewidziano spotkania z fotografem o godzinie 17.00) 

CZWARTEK 
ZAJĘCIA AEROBIKU GODZINA 18.00

SOBOTA 
ZAJĘCIA GITAROWE  GODZINA 9.00 – 10.30
MŁODZIEŻOWE ZAJĘCIA WOKALNE godzina 10.30 - 12.00

Zajęcia modelarskie w Dębowcu-ser-
decznie zapraszamy!!!

Serdecznie zapraszamy wszystkich chętnych w wieku od 
9 lat na zajęcia w modelarni szkutniczej Klubu Modelarskiego 

„Delfin” w Dębowcu. Modelarnia kształci młodych konstrukto-
rów łódek i wszelkich pływadeł. Zapisy w formie elektronicznej 
(modelarniadelfin@wp.pl), telefonicznej (512 242 045) lub 
osobistej u instruktora Stanisława Głowackiego. Pierwsze 
spotkanie organizacyjne odbędzie się w siedzibie modelarni 
(Ośrodek Zdrowia, Dębowiec ul. Katowicka, środkowa klatka, 
w dół koło Rehabilitacji), w sobotę 06.11.2010 o godzinie 
10.00.”

Apel do mieszkańców Łączki!
W związku z przygotowaniami przystąpienia do wprowa-

dzania nazewnictwa ulic w naszym sołectwie, zwracamy się 
do mieszkańców  o składanie na piśmie propozycji nazw ulic 
w terminie do 15.11.2010 r..

Propozycje można też składać do skrzynki umieszczonej 
przy wejściu do biura sołtysa (dawny sklep).

Napisz jaką chciałbyś mieć nazwę ulicy biegnącej koło 
Twojego domu?

(wystarczy podać numer domu)
 Sołtys

Urząd Gminy w Dębowcu i Organizatorzy
Serdecznie zapraszają wszystkich mieszkańców na:

Uroczyste zakończenie budowy Filii Ośrodka Kultury i Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Gumnach

13 listopada 2010r. (sobota)
Godz. 13.00

PROGRAM:

Godz. 13.00
• Oficjalne rozpoczęcie uroczystości w Gumnach

• Powitanie wszystkich gości
• Poświęcenie obiektu

• Przemówienie przedstawicieli Gminy i OSP oraz uroczyste przecięcie 
wstęgi

Godz. 13.30
• Występ dzieci z Dziecięcego Zespołu Regionalnego Dębowiec, a także liczne atrakcje dla wszystkich gości. 

Serdecznie zapraszamy Wszystkich do Gumien!!!
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OgłOSZenIA

STANISŁAW  KUBICIUS
KANDYDAT  LEWICY  ZIEMI  CIEZYŃSKIEJ
DO  RADY  POWIATU  CIESZYŃSKIEGO
OKRĘG  DĘBOWIEC-GOLESZÓW

 Ukończył studia na Uniwersytecie Jagiellońskim uzyskując 
tytuł magistra chemii. Nauczyciel i wicedyrektor w Liceum Ogól-
nokształcącym im. M. Kopernika w Cieszynie (1972 – 94), 
wizytator Kuratorium Oświaty w Bielsku-Białej i Katowicach 
(1994 – 99), dyrektor i nauczyciel Gimnazjum w Dębowcu (1999 
– 2005), nauczyciel w Wyższej Szkole Inżynierii Dentystycznej 
w Ustroniu (od 2007). Podejmował różne działania związane 
z oświatą. Współzałożyciel i współorganizator Liceum Ogólno-
kształcącego Towarzystwa Ewangelickiego, inicjator powstania 

w Cieszynie Zamiejsco-
wych Ośrodków Dydak-
tycznych Wyższej Szkoły 
B iznesu  w Dąbrowie 
Górniczej oraz Górno-
śląskiej Wyższej Szkoły 
Hand lowej  w Katowi -
cach. Członek Kapituły 
Funduszu Stypendialnego 
Macierzy Ziemi Cieszyń-
skiej.

Pełnił różne funkcje 
w samorządzie gminnym 
i powiatowym – przewod-
niczącego Gminnej Rady 
Narodowe j ,  zas tępcy 
wójta Gminy Dębowiec, 
wiceprzewodniczącego 
Rady Powiatu. Od 2002 r. 
członek Zarządu Powiatu.

Ubezpieczenia
i tłumaczenie dokumentów
z języka niemieckiego

Tadeusz Michna i Dariusz Heczko
Iskrzyczyn 87

tel. 33 856 23 73, 601 261 971

- ubezpieczenie komunikacyjne (OC, AC, NW)
- majątkowe, rolne (obowiązkowe upraw, zwierząt, 

drobiu)

NABÓR DO SEKCJI JUDO
Zarząd Stowarzyszenia Sportowego „DĄB” 

Dębowiec ogłasza od 1 września 2010 nabór przed-
szkolaków, dzieci i młodzieży do sekcji judo. Mile 
widziani kandydaci z Gminy Dębowiec.

Zapisy do sekcji odbywają się w godzinach 
treningów:

Przedszkolaki-środa, czwartek, godz.17.00-18.00
Grupa starsza-poniedziałek, środa, czwartek, 

godz.17.00-18.00

Sprostowanie do artykułu: Dębowieści nr 4(86) strona 15 
„Festyn Rodzinny w Dębowcu”.

Rada Rodziców, Dyrektor i Grono Pedagogiczne Szkoły 
Podstawowej w Dębowcu składają serdeczne podziękowania: 
Dyrektorowi Gminnego Ośrodka Kulturalnego w Łączce za 
pomoc w organizacji Festynu Rodzinnego .

ogłoszenie płatne
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RekLAMY

Folwark „Karłowiec” 
www.folwark-karlowiec.pl 
- wesela 
- przyjęcia okolicznościowe 
- noclegi 
tel. 33 85 10 165, 605 076 723 
43-419 Kończyce Wielkie, ul. Zamkowa 10
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W dniu 08.10.2010 r. w Zakopanym odbył się XIV Mię-
dzynarodowy Turniej Judo Młodzików i Juniorów Młodszych. 
Ze Stowarzyszenia Sportowego ,,DĄB” Dębowiec  startowało  
7 zawodników:

w wadze +81 kg - Kubica Ryszard –zajął miejsce I w wadze 66 
kg –Piotr Zagóra –zajął miejsce V

W dniu 25.09.2010 r. w Kętach odbyły się Otwarte Mistrzostw 
Małopolski Juniorów Młodszych i Juniorów. Ze Stowarzyszenia 
Sportowego ,,DĄB” Dębowiec wystartowało 9-ciu zawodników, 
zdobywając:

w wadze +81 kg – Kubica Ryszard - zajął miejsce I w wadze 
60 kg –Sadowski Kamil–zajął  miejsce II

w wadze 60 kg –Górniak Kamil –zajął  miejsce III

W dniu 10.09.2010 r. w Sosnowcu odbył się Turniej Dzieci 
i Młodzieży w Judo. Bardzo dobrze wypadli zawodnicy ze Sto-
warzyszenia Sportowego ,,DĄB” Dębowiec. Wystartowało 31 
zawodników zdobywając 31 medali, w tym: 10 złotych, 12 
srebrnych i 9 brązowych.

Kubica Ryszard - w wadze +81  kg –  I miejsce
Nidecki Szymon - w wadze 42  kg –  II miejsce
Prendzioch Tyberiusz - w wadze 38  kg –  I miejsce
Górniak Kamil - w wadze  60  kg –  I miejsce
Wróbel Paulina - w wadze 29  kg –  III miejsce
Martyna Ihas - w wadze 25  kg –  I miejsce

Mohr Natalia - w wadze 25  kg –  II miejsce
Marcin Czernik - w wadze 23  kg –  II miejsce
Adam Szewczyk - w wadze 43  kg –  II miejsce
Mateusz Śmieszek- w wadze 40  kg –  II miejsce
Piotr Śmieszek - w wadze  26  kg –  III miejsce
Marta Marko - w wadze 48  kg –  I miejsce
Monika Parchańska - w wadze 35  kg –  III miejsce
Magdalena Kolaczek - w wadze 49  kg –  I miejsce
Patryk Wyleżoł - w wadze 56  kg –  I miejsce
Mateusz Mohr - w wadze 52  kg –  III miejsce
Mariusz Czernik - w wadze 64  kg –  I miejsce
Marcin Marko - w wadze 67  kg –  III miejsce
Krzysztof Janota - w wadze 57  kg –  III miejsce
Piotr Świć - w wadze  31  kg –  II miejsce
Artur Kolaczek - w wadze 36  kg –  II miejsce
Jacek Czyż - w wadze 36  kg –  I miejsce
Dawid Pilch - w wadze  32  kg –  I miejsce
Damian Kuczera - w wadze 42  kg –  I miejsce
Emanuel Szołdra - w wadze 38  kg –  II miejsce
Przemysław Pyda - w wadze 46  kg –  II miejsce
Konrad Mazur - w wadze 33  kg –  II miejsce
Dominika Wieczorek -  w wadze 42  kg –  II miejsce
Patrycja Wantulok - w wadze 49  kg –  III miejsce
Dawid Kołder - w wadze 31  kg –  III miejsce
Kamil Szołdra - w wadze 28  kg –  III miejsce

H. Kubica

W dniach 23-25.07.2010 r. w Cetniewie odbył się Międzynaro-

dowy Turniej Cetniewski-eliminacje do Mistrzostw Europy.

Do turnieju zakwalifikowała się Dominika Błasiak, zawodniczka 

Stowarzyszenia Sportowego „DĄB” Dębowiec.

Zajęła 7 miejsce w wadze do 44 kg.

W turnieju uczestniczyło ok. 400 zawodników z 24 państw

SukceSY ZAWODnIkÓW SekcjI juDO 
STOWARZYSZenIA SPORTOWegO ,,DąB” DęBOWIec 

POżegnALI LATO

TuRnIej juDO W ceTnIeWIe juDOcY nA MAZuRAch

W dniu 9 października 2010 
roku odbył się rajd górski na 
„CZANTORIĘ”  z udziałem 51 
uczniów Szkoły Podstawowej 
oraz   12 uczniów Gimnazjum 
w Dębowcu. O godzinie 8.00 
rano  uczniowie wraz z opie-
kunami wyjechali do Cisownicy 
pod schron isko  „Tu ł ” ,  by 
stamtąd wyruszyć szlakiem 
w stronę „Małej Czantorii”. 
Malownicze tereny Cisownicy 
zasłaniała gęsta mgła, ale 
w miarę upływu czasu wyłonił 
s ię  p rzep iękny  k ra jobraz 
Beskidu Śląskiego. Po trzy-
godz innym marszu grupa 
zatrzymała się na zasłużony 

odpoczynek,  podczas którego 
odbyło się pieczenie kiełbasy 
na  ognisku. Godzinna przerwa 
wystarczy ła ,  by  wszyscy 
mogli zaczerpnąć świeżego 
powietrza, zrelaksować się przy 
ognisku, zrobić sobie pamiąt-
kowe zdjęcia oraz nacieszyć 
się widokiem pasm górskich. 
Po kolejnych 40 minutach 
marszu grupa dotarła do celu, 
jakim był szczyt „Czantoria”. 
Na miejscu uczniowie mogli 
otrzymać  pieczątki turystyczne 
o r a z  z a k u p i ć  p o c z t ó w k i 
i pamiątki. Droga powrotna 
rajdu górskiego przebiegała 
obok kolejki linowej i trwała 

g o d z i n ę . 
U c z n i o w i e 
m o g l i 
z o b a c z y ć 
p a n o r a m ę 
U s t r o n i a , 
j a k  równ ież 
trasę narciar-
ską, z której 
w  s e z o n i e 
zimowym korzystają narciarze. 
Do Dębowca grupa dotarła 
o godzinie 15.00. 

C h c i a ł b y m  s e r d e c z -
nie podziękować pani mgr 
Marzenie Krehut oraz rodzicom:  
pani Lidi i  i  panu Adamowi 
Nawieśniak,  pani  Joannie 

Czendlik za udział w rajdzie 
i pomoc w opiece nad dziećmi. 

Rajd górski został zorga-
nizowany przez nauczycieli 
wychowania fizycznego mgr 
Waldemara Bulandrę oraz mgr 
Marcina Słamę.

Waldemar Bulandra

SPOrT

Od 25 czerwca do 3 
lipca 2010 r. zawodnicy 
s e k c j i  j u d o  „ D Ą B ” 
D ę b o w i e c  w y p o c z y -
wali na obozie sporto-
wo-wypoczynkowym na 
Mazurach w miejscowo-
ści Kotkowo nad jeziorem 
Wielki Gil. Zarząd  sekcji 
o r a z  z a w o d n i c y  p r a g n ą 
podziękować Wójtowi Gminy 

Dębowiec i Władzom Gminy 
za dofinansowanie obozu.

H. Kubica
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SPOrT

We wrześniu rozpoczął się 
kolejny sezon zmagań siatkar-
skich na arenie Województwa 
Śląskiego. W kategorii seniorek 
w III lidze kobiet występują 
kolejny już rok nasze siatkarki, 
trenujące w UKS Dębowianka 
Dębowiec .  Oprócz  g rupy 
seniorskiej regularnie trenują 
również młodziczki. Młode 
adeptki siatkarskiego rzemiosła 
wyłonione w Konkursie Sporto-
wych Talentów ćwiczą na sali 
gimnazjum w Dębowcu 3 razy 
w tygodniu. 

N i e b y ł o b y  m o ż l i w e 
osiąganie stałych postępów, 
zwłaszcza w grupie młodzi-
czek, ani dobrego przygoto-
wania do sezonu w III lidze 
kobiet bez obozu sportowego, 
na który siatkarki z Dębowca 
udały się pod koniec sierpnia 
d o  n a d m o r s k i e g o  J a r o -
sławca. Tam trenując 2-3 razy 
dziennie, korzystając także 
z wielu atrakcji tego kurortu, 

jak basen kryty, parki wodne 
w Jarosławcu czy Darłówku, 
zajęcia przy muzyce, poczyniły 
bardzo duże postępy. Dzięki 
możliwości korzystania z nowo-
czesnych, multimedialnych 
materiałów szkoleniowych, 
możliwości obejrzenia meczów 
pokazowych miały także okazję 
rozwinąć swe umiejętności teo-
retyczne i taktyczne związane 
z  g rą  w  p i ł kę  s i a t kową . 
W trakcie obozu dziewczęta 
z grupy seniorskiej wystarto-
wały w Ogólnopolskim Turnieju 
Siatkówki  Plażowej Ustka 
2010. Udział nim, zakończył 
się bardzo dużym sukcesem 
bowiem nasze pary wywalczyły 
2 pierwsze miejsca. Najlepsze 
w rywalizacji z innymi zawod-
niczkami z różnych ośrodków 
siatkarskich w Polsce okazały 
s ię  Agnieszka Spaczek – 
Krzywoń i Anna Pietras drugie 

miejsce zdobyły zaś Justyna 
Neniczka  i Joanna Franek.  
, ,…To był  naj lepszy obóz 
w historii naszego klubu pod 
każdym względem : organiza-
cyjnym, szkoleniowym, pod 
względem atmosfery i osią-
gniętych efektów sportowych 
i mentalnych...” mówi trener 
Włodzimierz Habarta.

Owoce obozu i ciężko prze-
pracowanego okresu przygoto-
wawczego procentuję w osią-
ganych wynikach w obecnym 
sezonie I I I  l ig i  kobiet.  Po 
pierwszej rundzie spotkań 
nasza drużyna znajduje się 
w pierwszej czwóce swojej 
g rupy co premiu je  wa lką 
w finałowej 8 województwa 
śląskiego w boju o czwórkę 
i awans do turniejów barażo-
wych o II ligę. Oto jak one się 
przedstawiają

•  S i a t k ó w k a  -  I I I  l i g a 
kobiet (Śląsk - grupa II)  •  
Kolejka: VIII 24.10.2010

I  kolejka -  25.09.2010  
UKS Dębowianka Dębowiec 
-  MOSiR Polonia Łaziska 
Górne - 3:0 (14, 20, 17) - 15.10  
MOSM Tychy - AZS ATH Biel-
sko-Biała - 3:0 (21, 22, 22)  
MKS Czechowice-Dziedzice 
- MKS Zorza Wodzisław - 
3:2 (-17, -24, 21, 21, 11)  
B K S  A l u p r o f  I I  B i e l -
s k o - B i a ł a  -  U K S  I s k r a 
Kamieniec - 3:0 (13, 19, 16)  

II kolejka - 26.09.2010  
MKS Zorza  Wodz is ław  - 
UKS Dębowianka Dębowiec 
-  3 : 1  ( 1 6 ,  1 7 ,  - 2 9 ,  1 8 )  
A Z S  AT H  B i e l s k o - B i a ł a 
-  UKS Iskra  Kamien iec - 
3:2 (-23, 19, 20, -21, 11)  
M O S i R  P o l o n i a  Ł a z i s k a 
Górne - BKS Aluprof II Biel-
sko-Biała - 0:3 (-18, -23, -11)  
MOSM Tychy - MKS Cze-

c h o w i c e - D z i e d z i c e  - 
3 :2  (17 ,  -25,  -16,  20 ,  8 )  

III kolejka - 01-02.10.2010  
U K S  D ę b o w i a n k a 
Dębowiec -  MOSM Tychy 
-  3 : 1  ( 2 0 ,  - 1 6 ,  1 9 ,  2 6 )  
M K S  C z e c h o w i c e - D z i e -
dzice - AZS ATH Bielsko-
Biała - 3:1 (-21, 17, 11, 23)  
BKS Aluprof II Bielsko-Biała 
- MKS Zorza Wodzisław - 
2:3 (12, -21, -13, 18, -12)  
UKS Iskra Kamieniec - MOSiR 
P o l o n i a  Ł a z i s k a  G ó r n e 
-2:3 (18, -25, 20, -23, -11)  

IV kolejka - 09.10.2010  
MKS Czechowice-Dziedzice 
- UKS Dębowianka Dębowiec 
- 2:3 (18, 18, -24, -16, -10)  
AZS ATH Bie lsko-Bia ła  - 
M O S i R  P o l o n i a  Ł a z i s k a 
Górne -  3 :0  (23,  10,  17)  
M K S  Z o r z a  Wo d z i s ł a w 
-  U K S  I s k r a  K a m i e n i e c 
-  3 : 0  ( 1 0 ,  1 7 ,  1 6 )  
MOSM Tychy - BKS Aluprof II 
Bielsko-Biała - 3:0 (18, 18, 19)  

V kolejka - 10.10.2010  
UKS Dębowianka Dębowiec 
-  AZS ATH Bie lsko-Bia ła 
- 2:3 (-19, 19, -22, 21, -8)  
BKS Aluprof II Bielsko-Biała 
-  MKS Czechowice-Dz ie -
dz ice  -  3 :0  (15 ,  17 ,  17 )  
UKS Iskra Kamieniec - MOSM 
Tychy - 0:3 (-18, -19, -20)  
M O S i R  P o l o n i a  Ł a z i s k a 
G ó r n e  -  M K S  Z o r z a 
Wodzisław - 0:3 (-12, -27, -21)  

VI kolejka - 16.10.2010  
UKS Dębowianka Dębowiec 

-  BKS Aluprof  I I  Bie lsko-
Biała - 0:3 (-17, -18, -19)  
A Z S  AT H  B i e l s k o - B i a ł a 
- MKS Zorza Wodzisław - 
2:3 (-15, 18, 20, -19, -10)  
M K S  C z e c h o w i c e -
D z i e d z i c e  -  U K S  I s k r a 
Kamieniec - 3:0 (14, 16, 17)  
MOSM Tychy - MOSiR Polonia 
Łaziska Górne - 3:0 (19, 16, 13)  

VII kolejka - 23.10.2010  
UKS Iskra Kamieniec - UKS 
D ę b o w i a n k a  D ę b o w i e c 
-  1 :3  ( -15 ,  -11 ,  20 ,  -21 )  
B K S  A l u p ro f  I I  B i e l s k o -
Biała -  AZS ATH Bielsko-
B ia ła  -  3 :0  (23 ,  18 ,  35 )  
MKS Zorza Wodzisław - MOSM 
Tychy - 3:2 (-18, 22, 23, -17, 9)  
MOSiR Polonia Łaziska Górne 
- MKS Czechowice-Dziedzice  

VIII kolejka - 24.10.2010  
MOSiR Polonia Łaziska Górne 
- UKS Dębowianka Dębowiec 
-  1 :3  (22 ,  -19 ,  -16 ,  -16 )  
AZS ATH Bie lsko-B ia ła  - 
MOSM Tychy - 0:3 (-16, -23, -9)  
M K S  Z o r z a  Wo d z i s ł a w 
-  MKS Czechowice-Dz ie -
dz ice  -  3 :0  (19 ,  19 ,  24 )  
UKS Iskra Kamieniec - BKS 
Aluprof II Bielsko-Biała - 1:3 
(16, -17, -19, -26)

Włodzimierz  Habarta

1 BKS Aluprof Bielsko-Biała 8 19 20:7
2 MOM Tychy 8 19 21:8
3 MKS Zorza Wodzisław Śląski 8 19 23:10
4 UKS Dębowianka Dębowiec 8 15 18:14
5 MKS Czechowice-Dziedzice 7 10 13:15
6 AZS ATH Bielsko-Biała 8 8 12:19
7 MOSiR Polonia Łaziska Górne 7 2 4:20
8 UKS Iskra Kamieniec 8 2 6:24

ukS DęBOWIAnkA  W III LIDZe kOBIeT

juDOcY nA MAZuRAch
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